
Úrad Bratislavského samosprávneho kraja 

 

Číslo 3/2021 

 

 Zápisnica z XXVI. zasadnutia  

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, 

 ktoré sa uskutočnilo 29. marca 2021 

v rokovacej sále  

Úradu Bratislavského samosprávneho kraja, online prenosom 

 

Zápisnicu vyhotovili: 

 

 

Ing. Adriána Hanková 

 

 

Mgr. Terézia Rožková 

 

Zápisnicu kontrolovala: 

 

 

Mgr. Jana Vaculová 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Poznámky zapisovateliek: 

1. K záznamu vystúpení nebola žiadna autorizácia 

2. Zápisnica neprešla jazykovou korektúrou 

3. Použité skratky:  

  BRDS  = Bratislavská regionálna dotačná schéma 

  BSK  = Bratislavský samosprávny kraj  

  DSS  = Domov sociálnych služieb 

  NDS  = Národná diaľničná spoločnosť 

  PHSR  = Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

  PUM  = Plán udržateľnej mobility 

  VZN  = Všeobecne záväzné nariadenie 

  



Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

 

 

Mgr. Igor Adamec 
poslanec Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 
 
 
 

Ing. Mária Hudáková 

poslankyňa Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 
 
 
 

Ing. Zuzana Schwartzová 

poslankyňa Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 
 

Za Úrad Bratislavského samosprávneho kraja: 

 

 

 

 

 

Ing. Patrícia Mešťan, MA 

riaditeľka Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 

 

Zápisnicu schválil: 

 

 

 

 

 

Mgr. Juraj Droba, MBA, MA 

predseda Bratislavského samosprávneho kraja  



(na začiatku zlá zvuková stopa) 
 

Hlasovanie č. 1 
 
Juraj Droba 
 
Nech sa páči, môžete hlasovať teraz. 
 
Marián Greksa 
 
Neviem síce, že za čo hlasujeme, lebo sa nepočul Ďuro, ale... 
 
Juraj Droba 
 
Hlasujeme za overovateľov zápisnice. 
 
Marian Greksa 
 
Dobre, teraz ťa je počuť, predtým ťa vôbec nebolo počuť.  
 
Juraj Droba 
 
Tri navrhnuté mená sú. Zuzana Schwartzová, Mária Hudáková, Igor Adamec. Nech sa páči.  
 
Marian Greksa 
 
Za všetkých som zahlasoval. 
 
Juraj Droba 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 26 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 
Overovateľov zápisnice sme odhlasovali.  
 
Dovoľte, aby sme teraz prešli k ďalšiemu bodu, a tým je voľba návrhovej komisie. Ja 
predkladám nasledovné návrhy poslancov v návrhovej komisii. Ako prvého pána poslanca 
Istvána Pomichala, ako druhého pána poslanca Mareka Machatu a ako tretieho pána poslanca 
Juraja Jánošíka. Má niekto nejaký iný návrh? Neevidujem žiadny iný návrh, takže dovoľte, aby 
sme pristúpili teraz k hlasovaniu o návrhovej komisii. Poprosím vás, aby ste hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 2 
 
Marian Greksa 
 
Ja hlasujem a nejde mi to. Prepáčte, hlasoval som, ale neviem, prečo mi to nešlo. Klikal som 
normálne, na ZA a nič.  
 
Juraj Droba 
 
Na spodnej lište Marian, zavolá Ti niekto a vysvetlí ti, že čo máš mačkať. 
 
Ak môžem poprosiť do zápisu evidovať hlas pána poslancu Greksu ako ZA. Tým pádom 
hlasovalo ZA 28 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že 
návrhová komisia bola zvolená v predkladanom zložení. 
 
 



? 
 
Aj ja chcem hlasovať ZA, ale sa mi nedá. 
 
Juraj Droba 
 
Kto? Dušan Dvoran? Oliver Solga? Dobre, pán Šaray ma informuje, že musíme brať do úvahy 
iba elektronické hlasovanie, ktoré naskakuje. 
 
Vladimír Bajan 
 
Môže mi zavolať technik? 
 
Juraj Droba 
 
Vybavíme. 
 
Peter Buzáš 
 
Aj ja chcem hlasovať ZA a nejde mi to. Mám zapnutú aj kameru. 
 
Juraj Droba 
 
Dobre, vidíme vás. 
 
Poprosím vás, vypnite si mikrofóny, keď nehovoríte, lebo máme strašnú spätnú väzbu. 
 
Ďakujem veľmi pekne, evidujeme dostatok hlasov ZA, zvyšok problémov budeme riešiť za 
pochodu a budú vám volať kolegovia. 
 
Poďme teraz k programu zasadnutia. Predtým ako budeme o ňom hlasovať, budeme hlasovať 
aj o doplnení dvoch spomínaných bodov do dnešného programu. Pre úplnosť zopakujem. 
Jedná sa o zaradenie nasledujúcich bodov do dnešného rokovania: Návrh na predloženie 
žiadosti v rámci výzvu fondu na podporu športu a vybudovanie športového areálu Strednej 
zdravotníckej školy na Záhradníckej a Návrh na poskytnutie dotácií pre rok 2021 z BRDS 
v zmysle VZN BSK č. 5/2020 o poskytovaní dotácií z rozpočtu BSK. Prosíme, aby ste sa 
registrovali a dávam teraz hlasovať za doplnenie týchto dvoch bodov do programu. Nech sa 
páči, prezentujte sa a hlasujte teraz. 
 

Hlasovanie č. 3 
 
Vladimír Bajan 
 
Som ZA, ale nejde mi hlasovať. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Zuzka Schwartzová budem ZA, ale sa mi na diaľku ešte inštaluje ešte raz súbor. 
 
Marian Greksa 
 
Mne to proste nejde, ja tu ani nemám funkciu prihlásený/neprihlásený, ja to tu nevidím. Už 
som z toho ľahko... 
 
 



Juraj Droba 
 
Prosím vás, skúste si vypnúť mikrofóny. Po konzultácii s pani vicežupankou Ožvaldovou sme 
sa dohodli, že budeme akceptovať aj hlasy, ktoré vyjadríte verbálne v prípade, že vám nejde 
hlasovať. Dúfam, že ten problém bude čoskoro odstránený.  
 
Evidujeme hlas pán poslanca Greksu, evidujeme hlas pána Jánošíka, evidujeme hlas pani 
poslankyne Schwartzovej, takže podľa elektronického systému hlasovalo 25 poslancov ZA, 
ďalší traja sa prihlásili ako hlasujúci ZA. Konštatujem, že 28 hlasmi boli prijaté doplnenia 
programu o dva body, ktoré som spomínal. Konštatujem, že sú prijaté. Ešte dávam možnosť 
doplniť ďalšie body programu ak niekto chce doplniť program, nech sa páči, teraz je priestor.  
Neevidujem žiadnu ďalšiu snahu o zmenu programu, takže pristúpime k hlasovaniu 
o programe nášho dnešného rokovania ako celku.  
 
V súlade s rokovacím poriadkom vás teraz prosím, aby sme hlasovali o programe ako celku 
s dvomi doplnenými bodmi, ktoré ste odhlasovali v predchádzajúcom hlasovaní. Nech sa páči, 
prezentujte sa a hlasujte teraz.  
 

Hlasovanie č. 4 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že podľa elektronického hlasovania hlasovalo ZA 31 poslancov, 
evidujeme už aj hlasy tých, ktorým sa doteraz hlasovať nedarilo, takže systém predpokladám 
začal fungovať a pôjdeme ďalej. Konštatujem, že program bol prijatý a prechádzame teda 
k samotnému programu. Prechádzam k bodu č. 1 programu. 
 
Bod č. 1 
 
Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia medzi 23. januárom 2021 a 12. marcom 2021. Poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu 
Mešťan, aby nám materiál krátko uviedla. 
 
Patrícia Mešťan 
 
Dobrý deň. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, predmetom tohto bodu je 
pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 
samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 23. január 2021 až 12. marec 2021. 
V prvej časti materiálu je sumár celkovo 9 splnených uznesení Z BSK, v druhej časti materiálu 
nájdete odpočet priebežného plnenia celkovo 39 uznesení. V poslednej časti sa nachádza 
informácia o jednom uznesení so zmenou termínu plnenia. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči, 
môžete sa prihlásiť. Keďže neevidujeme žiadnu prihlášku do rozpravy, rozpravu uzatváram 
a prejdeme k návrhovej komisii, ktorá predloží návrh uznesenia k tomuto bodu programu. 
Potom budeme neskôr o ňom hlasovať. 
 
 
 



Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán predseda, dajte, prosím, hlasovať o tomto uznesení tak, ako bolo 
predložené. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím vás, aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali. 
 

Hlasovanie č. 5 
 
Peter Švaral 
 
Som ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 31 poslancov a poslankýň. Tento bod bol prijatý. 
Ukončujem bod č. 1 a prechádzame na bod č. 2. 
 
Bod č. 2 
 
Návrh Dohody o partnerstve medzi mestom Kaohsiung v Republic of China Taiwan 
a Bratislavským samosprávnym krajom. Poprosím vedúcu oddelenia zahraničných vzťahov, 
protokolu a európskych záležitostí Janku Brillovú, ktorá je pripojená online, aby nám tento 
materiál veľmi stručne uviedla, nech sa páči. 
 
Jana Brillová 
 
Ďakujem pekne za slovo pán župan. Dúfam, že ma je rozumieť, keďže som pripojená online. 
Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľujem si predložiť vám na schválenie Návrh 
Dohody o partnerstve medzi mestom Kaohsiung na Taiwane a Bratislavským samosprávnym 
krajom. Úvodom môjho príspevku by som rada načrtla samotný vznik tohto partnerstva, 
ktorého základy jeho prvopočiatku boli postavené na nezištnej pomoci pandémii skúšanému 
regiónu. Mesto Kaohsiung urobilo veľké gesto solidarity a BSK poskytlo v boji s pandémiou 
300 tisíc ochranných rúšok, ktoré teda z môjho pohľadu boli zužitkované v boji s pandémiou 
veľmi rozumne a boli teda prerozdelené medzi ambulantných lekárov v kraji a taktiež boli 
expedované do domovov sociálnych služieb v pôsobnosti BSK. Toto gesto naštartovalo sériu 
pracovných rokovaní, ktoré v priebehu polroka intenzívnej komunikácie prehĺbili vzťahy medzi 
obomi stranami, identifikovali spoločné záujmy ako aj ďalšie prieniky budúcej možnej 
spolupráce, a taktiež nemalé množstvo oblastí, ktoré BSK a mesto Kaohsiung spájajú. Obe 
strany sa preto rozhodli potvrdiť doterajšiu spoluprácu aj formálnym zmluvným vzťahom. 
Predkladaná Dohoda o partnerstve je teda všeobecnou deklaráciou vôle mesta Kaohsiung 
a BSK v zmysle princípov rovnosti a vzájomného prospechu vyvinúť spoločné úsilie s cieľom 
spĺňať také tri základe úlohy, povedzme. A to podporovať priateľské kontakty medzi svojimi 
občanmi, posilňovať hospodárske a obchodné vzájomné styky, samozrejme v medziach 
zákona, v hraniciach, ktoré nám ako vyššiemu územnému celku povoľujú takéto úlohy plniť 
a v neposlednom rade aktívne uskutočňovať výmeny cenných skúseností a spoluprácu 
v rôznych oblastiach, ktoré patria do právomoci partnerov, z ktorých môžeme spomenúť 
kultúru, vzdelávanie, vedu, techniku, cestovný ruch a zdravie. Návrh dohody je koncipovaný 
rámcovo, neobsahuje informácie o konkrétnych spoločných aktivitách. Tieto budú partneri 
rozpracovávať až následne po schválení textu dohody Zastupiteľstvom BSK. Čo sa týka 
nejakých finančných záväzkov, tak schválenie dohody zastupiteľstvom nebude mať priamy 
dopad na rozpočet BSK, nakoľko finančné záväzky z tejto dohody neplynú. Vážené pani 
poslankyne, páni poslanci, mám za to, že tento materiál bol riadne prerokovaný 



a prediskutovaný v komisiách, ktoré predchádzali zastupiteľstvu a teda neboli žiadne 
pripomienky, teda bola by som veľmi rada, keby ste tento materiál podporili a mohli by sme 
teda začať v napĺňaní intencií deklarovaných v tejto dohode. Ďakujem pekne.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som poďakoval Janke Brillovej a otvoril rozpravu k tomuto 
bodu programu, nech sa páči. Ako prvého prihláseného do rozpravy evidujem pána poslanca 
Dušana Pekára, nech sa páči, máš slovo Dušan. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. Ja podporujem tento materiál, aj súhlasím s tým 
vyjadrením, ktoré si mal v médiách, odôvodnenie návrhu spolupráce s Taiwanom, vlastne 
s Čínskou republikou, rád by som doplnil pani Brillovú. Ja som sa tiež zúčastnil jednej takej 
návštevy v Číne, máme sa teda aj my od Číny čo učiť, ale aj Čína od nás. Nie je to len tie 
oblasti, ktoré ste spomínali, ale veľmi sa zaujímali o sociálne veci, o územné plánovanie, takže 
tento materiál podporím. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, ja len skonštatujem to 
isté, čo som povedal na spojenej komisii. Pre mňa sú aj takéto, možno na prvý pohľad nie 
úplne dôležité veci, sú dôležité a je dobré, aby Bratislavský región mal družobné vzťahy 
s regiónmi, kde to má vzájomný benefit a vzájomný prospech, toto bude jeden z nich. Hovorím, 
že mojou snahou naplniť túto spoluprácu bude hlavne, aby mladí obyvatelia Bratislavského 
kraja mohli ísť na študijné, alebo vedecké pobyty na Taiwan. Je sa čo od nich učiť a myslím, 
že oni budú radi, že majú partnera v Európskej únii, takže za mňa toľko. Poprosím, aby sme 
o tomto bode programu teraz išli hlasovať, ja odovzdávam slovo pánovi predsedovi návrhovej 
komisie. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Nech sa páči, poprosím, prezentujte sa a hlasujte teraz. 
 
Aha, faktická poznámka Peter Hochschorner. Obávam sa, že už neskoro, ale poďme hlasovať, 
už som spustil hlasovanie.  
 

Hlasovanie č. 6 
 
Na toto hlasovanie bola potrebná trojpätinová, nebola, nadpolovičná väčšina všetkých je 
30 hlasov ZA, jeden poslanec sa ZDRŽAL a dvaja NEHLASOVALI, takže konštatujem, že 
uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod č. 2 a otváram bod č. 3. 
 
Bod č. 3 
 
Návrh na II. zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2021. Predkladaný 
návrh vám predloží pán finančný riaditeľ Marek Vlčej, nech sa páči Marek. 
 
 



Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, návrh na 
II. zmenu rozpočtu po prerokovaní v komisiách a podľa ďalšieho vývoja v oblasti cestárskej 
spoločnosti sa skladá len z dvoch úprav. Prvá úprava sa týka prevádzky mobilných 
odberových miest a testovania v rámci Bratislavy a Bratislavského kraja. Župa otvorila jednu 
MOMku, na jej základe bolo možné otvoriť ďalšie detašované pracoviská v jednotlivých 
mestských častiach a obciach. V rámci župy sme uzatvorili zmluvy so zamestnanci, alebo teda 
s pracovníkmi, ktorí sú v týchto detašovaných pracoviskách a s mestskými časťami a obcami 
sme zároveň uzatvorili zmluvy o refinancovaní nákladov tých MOMiek, ktoré sa ich týkajú. 
Vlastne tento proces sme nemali upravený v rozpočte, preto táto zmena rozpočtu hovorí 
o tom, že vlastne všetko, čo nám refinancujú jednotlivé obce a mestské časti sa prejaví 
v nedaňových príjmoch a zároveň máme z toho navyše z toho náklady. Táto úprava je 
rozpočtovo neutrálna, aj príjmy aj výdavky sa nám navýšia o 800 tisíc, taký je vlastne plán, že 
zhruba toľko by to mohlo stáť, prvé dva mesiace to bolo 350 tisíc, uvidíme, čo bude v ďalších, 
myslíme si, že je tam dostatočná rezerva, aby aj navýšenie nedaňových príjmov aj navýšenie 
výdavkov pokrylo túto činnosť. Čo sa týka druhej úpravy, tá sa týka investičného plánu. Ide 
o navýšenie investičného plánu vo výške 400 tisíc. To navýšenie sa týka projektov, ktoré sa 
začali realizovať až v decembri 2020 a teraz sa nedostali do schváleného investičného plánu. 
Potom to zahŕňa projekty, ktoré sa vyvíjali z finančného hľadiska aj iným spôsobom, ako sme 
plánovali na konci roka 2020. Takisto je tu zahrnutých 50 tisíc na drobné výdavky našich 
sociálnych zariadení, je to podobná suma ako je 200 tisíc pre školy, čo sme už pôvodne mali 
v investičnom pláne, teraz dopĺňame túto možnosť aj pre sociálne zariadenia. Úpravy sú teda 
len dve, tretia úprava čo tam bola navrhnutá, tá na základe rokovania v komisiách a ďalšieho 
vývoja týkajúceho sa cestárskej spoločnosti vypadla. Čiže úprava sa týka len dvoch zmien. 
Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči, môžete sa 
prihlásiť teraz. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže, aha, Peter Hochschorner. 
Áno? Nie, dobre. Takže uzatváram možnosť prihlásiť sa do rozpravy a týmto odovzdávam 
slovo predsedovi návrhovej komisie, ktorý ohlási hlasovanie. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, poprosím vás, dajte hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie .č 7 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod č. 3 
a otváram bod č. 4. 
 
Bod č. 4 
 
Návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti 
Západoslovenská distribučná a. s., ktoré spočíva v práve uloženia, údržby a opravy 
elektroenergetických zariadení na majetku BSK v k. ú. mesta Modra. Nech sa páči, k tejto 
téme vystúpi s úvodným príhovorom pán Matúš Šaray.  



 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Pani poslankyne, páni poslanci, ide o jeden z tých štandardných materiálov, 
zriadenie vecného bremena tak, ako hovorí názov, ukladáme elektroenergetické zariadenia 
na majetku samosprávneho kraja, sme v katastri mesta Modra, ide o uloženie káblov pozdĺž 
našej cesty, ktorá prechádza mestom Modra s tým, že investorom je Západoslovenská 
distribučná a v jej prospech zriaďujeme vecné bremeno. Materiál prešiel príslušnými 
komisiami, bol posunutý bez pripomienok. Odplata určená znaleckým posudok, v materiáli 
máte presné nákresy, kde sa nachádzame. Z mojej strany všetko, ak sú otázky, nech sa páči. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne pánovi Šarayovi. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa 
páči. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, tým pádom rozpravu ukončujem 
a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 
predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 8 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslankýň a poslancov, bod bol prijatý tak, ako bol 
predložený návrhovou komisiou. Ukončujem bod č. 4 a otváram bod č. 5. 
 
Bod č. 5 
 
Návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti 
Západoslovenská distribučná a. s., ktorý spočíva v práve uloženia, údržby a opravy 
elektroenergetických zariadení na majetku BSK v k. ú. mesta Senec. Pán Šaray, slovo je opäť 
vaše, nech sa páči. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Takže je to opäť obdobný materiál, zriadenie vecného bremena v prospech 
Západoslovenskej distribučnej, sme v katastri mesta Senec, ide o areál Strednej odbornej 
školy na Kysuckej ulici. Tento materiál takisto prešiel viacerými komisiami s tým, že v návrhu 
teraz materiálu máte dve alternatívy uznesenia s tým, že ako alternatíva A je uvedená verzia, 
ktorú odporučili komisie po prerokovaní a je tam zmena, jediná zmena sa týka ceny, to 
znamená, podľa znaleckého posudku, ktorý sme mali urobený, bola cena odplaty 1620 eur, 
návrh z majetkovej komisie a z viacerých ďalších komisií, ktoré sa s týmto návrhom stotožnili, 
je navrhnutá cena odplaty 26907 eur. Prešlo to v podstate viacerými komisiami, to znamená, 
návrh úradu je ísť touto vyššou sumou, ako vyšší príjem pre samosprávny kraj. Takže ešte 
raz, máme dve alternatívy, navrhuje sa v prvom rade alternatíva A, podľa rokovacieho 
poriadku takto bol materiál spracovaný, ak by niekto chcel inú alternatívu, musí podať 
procedurálny návrh, aby sa hlasovalo v inom poradí, podľa rokovacieho poriadku sa hlasuje 
najprv za alternatívu A s tým, že ak bude schválená, tak už samozrejme o alternatíve B sa 
ďalej nehlasuje. Z mojej strany na úvod všetko, ak sú otázky, nech sa páči. Ďakujem. 



 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvá je prihlásená pani 
poslankyňa Hudáková. Pani Mária, nech sa páči. 
 
Mária Hudáková 
 
Len sa chcem uistiť, pán Šaray, A je tá vyššia cena, tých 26 tisíc? 
 
Matúš Šaray 
 
Áno. 
 
Mária Hudáková 
 
Áno. Ja by som chcela teda poprosiť kolegov, keby mohli túto cenu odsúhlasiť, škole vzniknú 
nepríjemnosti z vedľajšej výstavby a dosť nejakých vedľajších nákladov, napríklad bola 
vyrúbaná alej stromov, ktorá bola nejakou bariérou od novej výstavby. Je tam školské ihrisko, 
kde sa dlho svieti, takže bude potrebovať škola urobiť aj nejaké investície a pravdepodobne 
do budúcnosti, keď bude musieť vysporiadať pozemok, tiež jej z toho vzniknú nejaké ďalšie 
výdavky. Takže ak tieto peniaze budú použité na to, tak jej to naozaj pomôže. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže teraz poprosím 
návrhovú komisiu, aby predložila návrh uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o alternatíve A, tam hovoríme o tej 
odplate za cenu v sume 26907 eur. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme teda o alternatíve A s vyššou cenou. Poprosím, aby ste sa 
prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 9 
 
Ďakujem veľmi pekne. Evidujeme 35 hlasov ZA, plus hlas pána poslanca Jánošíka, plus hlas 
pána poslanca Adamca, takže 37 hlasov ZA, nikto sa NZDRŽAL, nikto nebol PROTI, 
uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prezentované. Uzatváram bod č .5 a otváram bod č. 6. 
 
Bod č. 6 
 
Návrh na schválenie predĺženia nájmu objektu na Kľukatej ulici v Bratislave, súpisné 
číslo 1658, vedeného na LV č. 2983 v k. ú. Ružinov a priľahlého pozemku vo vlastníctve BSK, 
ako prípad hodný osobitného zreteľa, zmenou uznesenia č. 88/2014 v časti A zo dňa 
12. 12. 2014. Opäť poprosím o úvodné slovo pána Matúša Šaraya. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Pani poslankyne, páni poslanci, ide o objekt na Kľukatej ulici v Bratislave v časti 
Prievoz. V tomto areáli prevádzkuje svoju činnosť Bezpečný ženský domov. Realizoval sa tam 



projekt, ktorý má svoju udržateľnosť, avšak pôvodná nájomná zmluva končí už v tomto roku, 
avšak udržateľnosť projektu je do 30. 11. 2022. Materiál bol takto prerokovaný vo všetkých 
komisiách, keďže je to prípad hodný osobitného zreteľa. Prešiel bez akýchkoľvek pripomienok, 
bol posunutý ďalej na zastupiteľstvo, takže vlastne podstata je predĺženie tohto projektu do 
30. 11. 2022. Poprosím o podporu, ak sú otázky, nech sa páči. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu 
prihlášku do rozpravy, preto odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím vás teraz o hlasovanie o bode 6 tak, ako bolo predložené v uznesení, nech sa páči, 
prezentujte sa a hlasujte teraz. 
 

Hlasovanie č. 10 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo podľa elektronického systému 36 poslankýň 
a poslancov, pridáva sa k nim aj pán poslanec Adamec, takže 37 ZA, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo navrhnuté. Ukončujem bod č. 6 
a prechádzame na bod č. 7. 
 
Bod č. 7 
 
Návrh na schválenie nájmu časti cesty č. II/503 v k. ú. Senec pre stavebníka SNN s. r. o., ako 
prípad hodný osobitného zreteľa. Pán Šaray, nech sa páči, máš opäť slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. V tomto prípade ide o prenájom časti cesty, kedy touto nájomnou zmluvou 
vytvárame právny vzťah investorovi na to, aby mohol ako stavebník požiadať špeciálny 
stavebný úrad o vydanie príslušného povolenia. Nachádzame sa v katastri Senca, je to Senec 
Juh, investor v tejto lokalite v zmysle územného plánu plánuje realizovať výstavbu súboru 
rekreačných domov Senec Juh, tak je to oficiálne nazvané. S tým, že v tejto súvislosti vznikla 
potreba rozšírenia našej existujúcej cesty o pripájací a odbočovací pruh, ako vyvolanú 
investíciu pre tohto investora. Materiál prešiel komisiami s tým, že opäť vznikla diskusia vo 
veci ceny pri takýchto nájmoch a v podstate opäť máte v návrhu materiálu dve alternatívy 
uznesenia s tým, že úrad odporúča ísť alternatívou A, kde je zvýšená cena nájmu na 10 eur 
na meter štvorcový a rok. Doba nájmu sa predpokladá na dva roky, počas ktorej by malo dôjsť 
k realizácii stavby s tým, že samozrejme potom po jej skolaudovaní a geodetickom zameraní 
investor je povinný odovzdať bezodplatne túto rozšírenú cestu do vlastníctva BSK 
a samozrejme vykoná aj tzv. preplátanie a opravu celej šírky vozovky v tom úseku pripájania 
a odpojenia, to znamená, alternatíva A zdvihla pôvodný návrh jedno euro na meter štvorcový 
na 10 euro na meter štvorcový a k tomuto sa priklonil aj úrad, takže poprosím o podporu 
alternatívy A. Ďakujem. 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu a ako prvá je prihlásená pani poslankyňa Hudáková, 
nech sa páči. 
 
Mária Hudáková 
 
Tiež by som chcela poprosiť kolegov podporiť tú vyššiu cenu, a ešte sa aj spýtať pána Šaraya, 
že nemáme žiadnu možnosť nejakým spôsobom nesúhlasiť s pripojením na túto cestu, 
a podobne. Tá vyššia cena, možno aj do budúcnosti by bolo dobré vyhodnotiť spätne, čo nás, 
ako BSK stálo, alebo aké naše ďalšie náklady v čase vznikli z nejakých vecných bremien, 
z takýchto nájmov. Poviem tento príklad, toto je také zlé bremeno, ktoré si mesto Senec nesie, 
v minulosti boli územným plánom poodsúhlasované naozaj nezmyselné územia, my máme 
stále platný územný plán z roku 1988, kde sú len dodatky a napríklad toto územie je rekreačné 
bývanie. Bez akéhokoľvek prístupu do mesta, len cez frekventované cesty, nemá podľa mňa 
so športom a rekreáciou nič spoločné, nie je tam napríklad z tých čias, kedy to bolo povolené 
regulatív cyklotrasy, biokoridoru, nachádza sa hneď pri Čiernej Vode, kde poviem, keď tam 
teda bude bývať toľko ľudí ako je to tam rozkreslené, budú sa určite kontaktovať na BSK 
a žiadať napríklad postrek proti komárom a podobné veci. Takže keby sme mohli vytvoriť aj 
nejaký systém spätnej kontroly, čo nás takéto rozhodnutia, do ktorých sme boli buď dotlačení, 
alebo ináč nemôžeme robiť, alebo sme to urobili v dobrej vôle, čo nás v čase neskôr budú stáť. 
Takže ďakujem za podporu trošku vyššej ceny, ktorá by nám možno že ten postrek komárov 
v budúcnosti mohla uhradiť. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu 
uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o alternatíve A tak, ako bola predložená. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 11 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Ja som opäť vypadla z hlasovania, Zuzana Schwartzová som ZA. Ja už neviem, ako to mám 
ďalej. 
 
Juraj Droba 
 
Netreba strácať nádej. Hlas evidujeme. Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslankýň 
a poslancov, nikto nebol PROTI, jedna poslankyňa sa zdržala hlasovania a k 35 hlasom 
prirátavame hlas pani Schwartzovej, takže dohromady 36. Konštatujem, že uznesenie bolo 
prijaté tak, ako bolo predkladané. Uzatváram bod č. 7 a prechádzame na bod č. 8. 
 
Bod č. 8 
 
Návrh na schválenie nájmu časti školských priestorov v Strednej odbornej škole hotelových 
služieb a obchodu, Na pántoch 9, v mestskej časti Bratislava-Rača, a je to hlasovanie alebo 



bod, na ktorý podľa osobitného zreteľa je potrebná trojpätinová väčšina hlasov. Nech sa páči, 
odovzdávam slovo opäť pánovi Matúšovi Šarayovi. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. V tomto prípade nás požiadala mestská časť Rača v zastúpení pánom 
starostom o prenájom časti našej školy na Pántoch. Bol tam vhodný priestor na podporu s tým, 
že mestská časť potrebuje tieto priestory na potencionálne rozšírenie svojej základnej školy 
o svoje detašované pracovisko. Ten areál, alebo tá budova má samostatný vchod, to 
znamená, vieme zabezpečiť, aby sa tie deťúrence z prvého stupňa nekrižovali so 
stredoškolákmi s pubertiakmi, aby tam nevznikali nejaké komplikácie. Materiál bol 
prerokovaný vo všetkých komisiách s tým, že v návrhu uznesenia sú opäť dve alternatívy 
A a B. Predkladáme na schválenie alternatívu A, ktorá vznikla z rokovania komisií, kedy väčšia 
časť z vás sa priklonila k tomu, aby sme samospráve mestskej časti Rača celý ten nájom dali 
vo výške symbolické, to znamená, jedno euro plus samozrejme energie, ktoré tam budú 
spotrebované. Prešli sme to na viacerých komisiách, tá diskusia tam bola pomerne rozsiahla, 
ale väčšina z vás sa priklonila k tejto alternatíve, takže predkladáme alternatívu A, ktorá sa 
zmenila oproti tomu pôvodnému zneniu. Z mojej strany všetko, ak sú otázky, nech sa páči. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Evidujem zatiaľ jednu 
prihlášku do rozpravy, pán poslanec Michal Drotován, nech sa páči. 
 
Michal Drotován 
 
Dobrý deň. Ja sa chcem opýtať, či pani riaditeľka bola nejak informovaná, lebo tá dohoda 
nejaká bola tam sa nedajú rozrátať moc energie, lebo tam nemajú samostatné merače, takže, 
že či teda bola nejak informovaná, že akým spôsobom by boli rozrátané tie energie, lebo my 
sme dávali tú žiadosť a chceme, aby tá spolupráca bola medzi župou, školou a mestskou 
časťou ako keby vzájomná, to znamená, či sa teda dohodla aj s pani riaditeľkou. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Pán Šaray bude reagovať. 
 
Matúš Šaray 
 
Ak môžem k tým technickým veciam, samozrejme, keď nie sú merače, ide sa vždy na 
pomernou časťou podľa metrov štvorcových, toto by bol aj kľúč, tak ako bol aj pôvodne v tej 
prvej alternatíve, takisto sa nepočítalo s osobitnými meračmi, takže teraz sa uvažuje 
o pomernom prepočítavaní nákladov. Ďakujem. 
 
Michal Drotován 
 
Áno, len v tom prvom bolo v tých 1500 aj energie vrátane.  
 
Matúš Šaray 
 
Len tiež sa predpokladá, že v tejto sume by to malo byť podľa metrov štvorcových sme 
vykomunikovali s pani riaditeľkou školy, aby bola s tým uzrozumená, pretože z podkladov, 
ktoré nám ona dala, tak by sme to v týchto sumách mali mať, aby sme sa vedeli do toho 
zmestiť, takže malo by to sedieť. Samozrejme, odhadnúť sa to, to je len odhad z toho, aká je 
doterajšia spotreba, takže vychádzali sme z reálií, ktoré sme mali v tej škole.  



 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujeme žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu 
ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o alternatíve A tohto materiálu tak, ako 
bola predložená. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali.  
 

Hlasovanie č. 12 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Zuzana Schwartzová budem ZA, inštalujem nanovo všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Evidujeme. 
 
Konštatujem, že 36 poslancov a poslankýň bolo ZA plus hlas pani Schwartzovej, čiže 37, nikto 
nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v predkladanom znení. Ukončujem 
bod č. 8 a prechádzame na bod č. 9. 
 
Bod č. 9 
 
Návrh na schválenie zmeny podmienok nájmu založeného Nájomnou zmluvou uzatvorenou 
medzi Bratislavským samosprávnym krajom a spoločnosťou Nemocničná a.s. dňa 
18. 06. 2004 v znení jej dodatkov. Opäť poprosím pána Šaraya o úvodné slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Pani poslankyne, páni poslanci, tu sa nachádzame v rámci dlhodobého nájmu, kedy 
samosprávny kraj v roku 2004 prenajal areál Nemocnici s poliklinikou v Malackách spoločnosti 
Nemocničná a.s. s tým, že zmena legislatívy v predchádzajúcich rokoch vyvolala pomerne 
veľkú diskusiu ohľadom tzv. ústavnej pohotovostnej služby (zlá zvuková stopa asi 
7 sekúnd)...služba spočíva v tom, aby aj po bežných prevádzkových hodinách nemocnica bola 
schopná prijať pacienta na hospitalizáciu ak si to jeho zdravotný stav vyžaduje. Malacká 
nemocnica nebola zaradená dlhé roky do tej tzv. koncovej siete poskytovateľov takéhoto 
urgentného príjmu a tí, ktorí ste tu dlhšie, si pamätáte, sme viaceré roky riešili spôsob, ako túto 
službu podporiť, pretože sme si uvedomovali, že je potrebná. Malacká nemocnica 
zabezpečuje spádovú oblasť viac ako 80 tisíc obyvateľov Záhoria. Na základe toho 
v rokoch 2014 a 2015, len pre ozrejmenie, sme riešili podporu tejto služby formou dotácie, 
následne sa robilo klasické verejné obstarávanie a bolo to dodávané ako služba. V tomto roku 
sa podarilo dosiahnuť to, že malacká nemocnica bola zaradené do tej koncovej siete 
urgentných príjmov. Na základe toho v podstate poisťovne s ňou sú povinné uzatvoriť zmluvu 
na túto službu, avšak nevykrýva kompletne všetky náklady. Zmena nájmu, alebo tá zmena 
nájomnej zmluvy spočíva v znížení nájomného na dobu 21 mesiacov, to znamená od 
apríla 2021 do decembra 2022. Je príspevkom samosprávneho kraja na to, aby táto služba, 
ústavná pohotovostná služba, vedela byť pre región Záhorie zachovaná, aby vedela fungovať. 



Poprosím o jeho podporu. Podstata je, že na tých 21 mesiacov znižujeme mesačné nájomné 
zo sumy 7200 eur na 200 eur, takže je tam zníženie o tých 7000 euro. Materiál prešiel všetkými 
komisiami, diskusia tam bola, vysvetlili sme si tie veci a komisie posunuli tento materiál na 
zastupiteľstvo a odsúhlasili, teda odporučili jeho schválenie. Z mojej strany všetko, ak sú 
otázky, nech sa páči. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvý je prihlásený pán 
poslanec Štekláč. Pán vicežupan Štekláč, nech sa páči. 
 
Juraj Štekláč 
 
Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja už teda len krátko, že odôvodnenie ste počuli a chcel by som 
len zdôrazniť, že komisia zdravotníctva a sociálnych vecí prebrala túto zmluvu podrobne 
a vlastne sa s ňou stotožnila, takže by som vás poprosil o podporu materiálu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu 
ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Nech sa páči, prezentujte sa a hlasujte teraz. 
 

Hlasovanie č. 13 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov elektronicky, pani vicežupanka 
Ožvaldová rukou, takže ZA hlasovalo 37 poslancov, nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol PROTI, 
uznesenie bolo prijaté tak, ako ho predložila návrhová komisia. Ukončujem bod č. 9 
a prechádzame na bod č. 10. 
 
Bod č. 10 
 
Návrh na schválenie zmeny podmienok nájmu založeného Nájomnou zmluvou o nájme 
nehnuteľnosti uzatvorenej medzi Bratislavským samosprávnym krajom a nájomcom Družstvo 
lekárov Zrkadlový háj, zrušenie Uznesenia Z BSK č. 330/2020 zo dňa 18. 12. 2020, schválenie 
zmeny Uznesenia Z BSK č. 31/2015 v časti B v bode B.2 zo dňa 24. apríla 2015, z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, ktorým je zriadenie a prevádzkovanie epidemiologickej 
ambulancie z dôvodu pandémie Covd-19. Nech sa páči pán Šaray, opäť máš slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Toto je posledný z tej rady majetkových materiálov. Materiál sme prerokovali 
na všetkých komisiách. Podstata je tá, že vlastne opäť máme Družstvo lekárov, ktoré 
prevádzkuje polikliniku Zrkadlový háj na Rovniankovej ulici, to znamená, majú prenajatú celú 
budovu. V predchádzajúcom roku sme schvaľovali predĺženie tohto nájomného vzťahu o dobu 
jedného roka s tým, že už tam vznikla diskusia s pánom doktorom Šimaliakom ako štatutárom, 
že má podstatnú časť tých priestorov voľných, že sa mu nedarí tam získať lekárov, ktorí by 



tam ambulovali a do toho vznikla naša potreba, alebo požiadavka samosprávneho kraja zriadiť 
epidemiologickú ambulanciu ako osobitný špeciálny typ ambulancie, ktorá zastrešuje 
očkovacie centrum, to znamená, podstata tohto materiálu je len v tom, že si vynímame, alebo 
berieme časť tých priestorov, ktorých sme vlastníkom, vynímame ich z toho existujúceho 
nájomného vzťahu po dohode s Družstvom lekárov Zrkadlový háj. Ide o zhruba 500 metrov 
štvorcových. Úmerne o to sa samozrejme nájomcovi zníži platba nájomného a samozrejme 
budeme prispievať pomerne na energie a prevádzku tejto časti, ktorú budeme naďalej užívať. 
Epidemiologická ambulancia je potreba, ktorá vznikla v súvislosti s covidom, zastrešuje to pán 
doktor Szalay ako lekár samosprávneho kraja, ambulanciu už máme z ministerstva potvrdenú, 
fungujeme, splnilo to ten účel, takže poprosím aj vás o podporu. Ak sú nejaké otázky, nech sa 
páči. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, prihláseným je pán 
poslanec a vicežupan Štekláč, nech sa páči, máš slovo. 
 
Juraj Štekláč 
 
Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja by som opätovne povedal, že komisia zdravotníctva 
a sociálnych vecí prerokovala tento materiál a súhlasila s ním, to odôvodnenie ste počuli, tak 
by som sa opätovne prihovoril za schválenie. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, ešte počkám chvíľku, či sa niekto ďalší nechce prihlásiť. 
Neprihlásil sa, takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa 
páči. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 
predložené. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 14 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Zuzka Schwartzová opätovne ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslankýň a poslancov elektronicky, 
Zuzana Schwartzová oznámila svoje hlasovanie verbálne, takže 42 ZA, nikto PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL. Ukončujem bod č. 10 a otváram bod č. 11. 
 
Bod č. 11 
 
Návrh VZN BSK č. .../2021, ktorým sa mení Všeobecne záväzné nariadenie BSK č. 8/2019 zo 
dňa 13. 12. 2019 o bližších podmienkach poskytovania sociálnych služieb, o spôsobe určenia 
úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za sociálne služby, ktoré sú poskytované 



zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Poprosím pani riaditeľku 
odboru sociálnych vecí Maricu Šikovú, aby nám tento materiál uviedla. Marica, ste s nami? 
 
Marica Šiková 
 
Áno, dobrý deň prajem všetkým. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, Bratislavský 
samosprávny kraj má v oblasti poskytovanie sociálnych služieb, alebo ich zabezpečenia určité 
kompetencie, ktoré vyplývajú zo zákona o sociálnych službách. BSK je zriaďovateľom 
14 zariadení sociálnych služieb. Tieto aktuálne poskytujú sociálne služby v domove sociálnych 
služieb, v špecializovanom zariadení, v rehabilitačnom stredisku, zariadení podporovaného 
bývania a Centrum sociálnych služieb Sibírka okrem toho poskytuje aj službu včasnej 
intervencie. Vzhľadom na potrebu obyvateľov regiónu máme záujem rozšíriť portfólio 
poskytovaných sociálnych služieb župnými zariadeniami o sociálnu službu Podpora 
samostatného bývania. Ide o novú sociálnu službu, ktorá doposiaľ nebola zariadeniami 
v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK poskytovaná. Preto je potrebné zmenu reflektovať a doplniť 
platné VZN BSK č. 8/2019 o bližších podmienkach poskytovania sociálnych služieb aj 
o Podporu samostatného bývania. Podpora samostatného bývania, ako zo samotného názvu 
vyplýva, je služba na podporu samostatnosti a sebestačnosti fyzickej osoby. Poskytuje rôzne 
druhy pomoci priamo v prirodzenom prostredí prijímateľa sociálnej služby. Je to služba 
poskytovaná v súlade s princípmi deinštitucionalizácie zariadení sociálnych služieb, ku ktorým 
sa BSK proaktívne hlási. Pomáha predchádzať poskytovaniu sociálnych služieb celoročnou 
pobytovou formou, pretože sa poskytuje v prirodzenom prostredí v domácnosti občana. Podľa 
zákona o sociálnych službách prijímateľ sociálnej služby neplatí úhradu za podporu 
samostatného bývania. Návrh VZN bol vyvesený na úradnej tabuli na verejné pripomienkové 
konanie, pričom pripomienky k nemu neboli vznesené. Ostatné časti VZN nie sú týmto 
návrhom dotknuté. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi uchádzať sa o podporu 
tohto materiálu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvý je prihlásený pán 
vicežupan Krippel, nech sa páči Miki. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Dobrý deň prajem. Ja chcem len povedať to, že je podľa mňa veľmi pozitívne, že BSK rozširuje 
to portfólio poskytovaných sociálnych služieb, pamätáte si, že sa rozšírila pred niekoľkými 
rokmi za pána župana Drobu tlmočnícka služba, tak toto je zase nový druh sociálnej služby 
v našom kraji, ktorá určite povedie k takej väčšej samostatnosti tých ľudí a ich sociálnej 
rehabilitácii, takže je podľa veľmi pozitívne, že otvárame a poskytujeme nové sociálne služby. 
Možno sme v tomto trochu aj, pri tejto službe, unikátny v rámci Slovenska. Ešte poviem, je to 
služba bezúhradná, to znamená, že klient neplatí za jej poskytnutie. Poskytuje sa 
v domácnostiach, takže je podľa mňa len treba držať palce tým zamestnancom a klientom, 
aby sa vďaka nej mohli posúvať ďalej. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram ešte ďalšiu možnosť prihlásiť sa do rozpravy, neevidujem 
nikoho ďalšieho, takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím o prezentáciu a hlasovanie teraz. 
 

Hlasovanie č. 15 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA bolo 39 poslancov a poslankýň elektronicky, verbálne aj 
poslanec Bajan, takže 40, jeden poslanec sa ZDRŽAL, PROTI nebol nikto, tým pádom 
konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod č. 11, 
prechádzame k bodu č. 12. 
 
Bod č. 12 
 
Správa o stave zabezpečenia sociálnych služieb v regióne BSK za rok 2020. Pani Marica 
Šiková, nech sa páči, úvodné slovo máte opäť vy. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Dôvodom spracovania informačného materiálu Správa o stave 
zabezpečenia sociálnych v regióne BSK za rok 2020 je záujem informovať o stave 
zabezpečenia sociálnych služieb BSK osobám regiónu, ktoré sa ocitli v nepriaznivej sociálnej 
situácii a to jednak z dôvodu ich ťažkého zdravotného postihnutia, alebo nepriaznivého 
zdravotného stavu, z dôvodu, že nemajú zabezpečené nevyhnutné podmienky na 
uspokojovanie základných životných potrieb, z dôvodu straty bývania, pre svoje životné 
návyky, spôsob života a pre ohrozenie správaním iných fyzických osôb. Našim cieľom je 
poukázať na rozsah sociálnych služieb, ktoré BSK v období od 1. januára 2020 do 
31. decembra 2020 v rámci svojich kompetencií občanom regiónu poskytol, alebo zabezpečil. 
Materiál tiež informuje o nových poskytovateľoch sociálnych služieb zapísaných v roku 2020 
do registra poskytovateľov sociálnych služieb vedenom Bratislavským samosprávnym krajom, 
o výmaze poskytovateľov sociálnych služieb z registra, dôvodoch ich výmazu a tiež o podpore 
sociálnych programov a výkonu opatrení sociálno–právnej ochrany detí a sociálnej kurately. 
Z hľadiska komplexnosti správy za rok 2020 nemôžeme nespomenúť pandémiu covid-19, 
ktorá zásadným spôsobom vstúpila do poskytovania sociálnych služieb, života prijímateľov 
sociálnych služieb, ich rodín, života poskytovateľov sociálnych služieb. Vynútila si krízové 
riešenia, preverila menežment sociálnych služieb a ich kvalitu, odolnosť a silu prijímateľov 
prežiť izoláciu od blízkych, ľudskú solidaritu a súdržnosť. Zároveň úplne zmenila, resp. zrušila 
množstvo plánovaných tradičných, obľúbených, či očakávaných kultúrnych, športových, 
vzdelávacích a iných aktivít pre prijímateľov a poskytovateľov sociálnych služieb. Na druhej 
strane prišla na nové skúsenosti. V tejto súvislosti správa tiež poskytuje súhrnnú informáciu 
o distribúcii osobných ochranných pracovných pomôcok a testov, ktoré boli odborom 
sociálnych vecí distribuované všetkým verejným aj neverejným poskytovateľom sociálnych 
služieb v kraji počas celého roka 2020. Záverečná časť predkladaného materiálu v súlade 
s koncepciou rozvoja sociálnych služieb v kompetencii BSK informuje o plnení hlavných cieľov 
na dosiahnutie stanovených priorít rozvoja sociálnych služieb v našom regióne a v súlade 
s koncepciou rozvoja sociálnych služieb pre ľudí s mentálnym postihnutím informuje aj 
o plnení priorít a cieľov rozvoja sociálnych služieb pre ľudí s mentálnym postihnutím a ich 
rodiny. To je v krátkosti odo mňa všetko, ak máte otázky na mňa, som k dispozícii. Ďakujem 
pekne. 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvý prihlásený je pán poslanec 
a vicežupan Krippel, nech sa páči. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Ešte raz dobrý deň všetkým. Ja len veľmi krátko, myslím si, že je to komplexný analytický 
materiál, ktorý teda pomenúva situáciu pri poskytovaní sociálnych služieb v celom kraji, 
v celom regióne, v podstate za tým materiálom je tá drobná práca všetkých ľudí, ktorí pracujú 
v sociálnych službách v regióne. Či už je to aj teda náš odbor sociálnych vecí, ktorý 
zabezpečuje od výmazu, posudzovania podmienok registra, poradenská činnosť, posudková 
činnosť, cez zabezpečenie sociálnych služieb v našich 14 zariadeniach a takisto neverejných 
poskytovateľov, ktorých teda aj financujeme a spolupracujeme s nimi, čiže je za tým obrovské 
množstvo práce nie až takého obrovského množstva ľudí, ktorí ale teda práve teda v tejto 
pandémii je to omnoho ťažšie, je to často naozaj za hranicou takej osobnej obety, takže ja 
chcem týmto ľuďom aj z tohto miesta, myslím si, že v mene všetkých poslancov, poďakovať 
a takisto poďakovať pani Šikovej, pani riaditeľke, ktorá má menežment tohto celého pod 
palcom a jej tímu. V čase pandémie o to je to ťažšie to zvládnuť a myslím, že to zvládajú veľmi 
dobre. Ďakujem pekne za slovo. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Nech sa páči, neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže 
ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo pánovi predsedovi návrhovej komisie. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o bode č. 12. 
 

Hlasovanie č. 16 
 
Jozef Krúpa 
 
Jožo Krúpa ZA, len ma odpojilo, poprosím. 
 
Juraj Droba 
 
Evidujeme. 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Elektronicky hlasovalo ZA 38 poslankýň a poslancov, ďalšie dva hlasy 
pribudli verbálne, deklaratórne, takže spolu hlasovalo 40 poslancov ZA, nikto nebol PROTI, 
nikto sa NEZDRŽAL. Ukončujem bod č. 12 a otváram bod č. 13. 
 



Bod č. 13 
 
Návrh na schválenie DODATKU č. 6 k Zriaďovacej listine číslo 008/2009 zo dňa 22. 06. 2009 
rozpočtovej organizácie Bratislavského samosprávneho kraja Domov sociálnych služieb 
prof. Karola Matulaya pre deti a dospelých, Lipského 13, 841 01 Bratislava. Pani riaditeľka 
Šiková, slovo je opäť vaše, nech sa páči. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, ako z názvu predloženého materiálu 
vyplýva, materiál sa dotýka Domova sociálnych služieb prof. Karola Matulaya pre deti 
a dospelých na Lipského ulici v Bratislave, a to v dvoch oblastiach. V prvej ide o rozšírenie 
portfólia poskytovaných sociálnych služieb týmto zariadením. Druhá oblasť sa dotýka 
požiadavky zariadenia o zmenu názvu zariadenia. Domov sociálnych služieb prof. Karola 
Matulaya aktuálne poskytuje tri druhy sociálnych služieb, a to v domove sociálnych služieb, 
v špecializovanom zariadení a v zariadení podporovaného bývania. Z dôvodu pretrvávajúceho 
dopytu a záujmu o poskytovanie sociálnej služby Podpora samostatného bývania v našom 
regióne, má Domov sociálnych služieb prof. Karola Matulaya záujem začať poskytovať nový 
druh sociálnej služby, už teda spomínanú podporu samostatného bývania terénnou formou. 
Doplnením poskytovania Podpory samostatného bývania do zriaďovacej listiny Domova 
sociálnych služieb prof. Karola Matulaya môže zariadenia od 1. apríla 2021 začať poskytovať 
túto novú sociálnu službu fyzickým osobám, ktoré sú na ňu odkázané. Cieľovou skupinou 
Podpory samostatného bývania sú fyzické osoby s ľahkým mentálnym postihnutím a so 
psychiatrickými diagnózami vo veku okolo 30 – 40 rokov, o ktorých sa starajú rodičia, s ktorými 
žijú v spoločnej domácnosti, a ktoré iniciatívne prejavujú vôľu osamostatniť sa a žiť v čo 
možno najnezávislejšie v rámci svojich zdravotných indikácií. Druhou skupinou budú 
prijímatelia sociálnej služby, toho času v zariadení podporovaného bývania, ktorých miera 
samostatnosti sa vďaka poskytovaniu kvalitných odborných služieb v Domove sociálnych 
služieb prof. Karola Matulaya zvýšila tak, že dokážu už viesť samostatnejší život vo svojej 
domácnosti, avšak vyžadujú ešte určitú mieru podpory. Čo sa týka druhej navrhovanej zmeny, 
zmeny názvu zariadenia, vzhľadom na rozsah a množstvo druhov sociálnych služieb 
poskytovaných Domovom sociálnych služieb prof. Karola Matulaya pre deti a dospelých je 
univerzálnejší názov zariadenia. V súlade s predloženým návrhom nového názvu zariadenia 
samotným zariadením, navrhujeme Domov sociálnych služieb prof. Karola Matulaya pre deti 
a dospelých premenovať na Centrum sociálnych služieb prof. Karola Matulaya pre deti 
a dospelých. Nový názov simplicitne pomenúva poskytovanie viacerých druhov sociálnych 
služieb a je zo spoločenského hľadiska vnímaný prijateľnejšie. Vážené pani poslankyne, páni 
poslanci, dovoľte mi uchádzať sa o podporu predloženého materiálu. Jeho schválením sa tak 
po prvýkrát v histórii začne poskytovať Podpora samostatného bývania zariadením sociálnych 
služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti. Máme online aj pani riaditeľku Mgr. Janku Čargiovú, 
riaditeľku Domova sociálnych služieb prof. Karola Matulaya. Ak máte otázky aj priamo na ňu, 
tak je pripravená odpovedať ich. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do rozpravy nikto 
nehlási, ukončujem ju a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, prosím, dajte hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz o bode č. 13. 
 

Hlasovanie č. 17 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo elektronicky 38 poslankýň a poslancov, pán poslanec 
Bajan deklaratórne, takže 39 hlasov ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Ukončujem 
bod č. 13 a otváram bod č. 14 dnešného rokovania.  
 
Bod č. 14 
 
Návrh na menovanie Mgr. Beáty Dúczovej do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 
pre deti a dospelých, Javorinská 7a, 811 03 Bratislava. Materiál nám uvedie opäť pani Marica 
Šiková, nech sa páči.  
 
Marica Šiková 
 
Vážené pani poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou Návrh na menovanie Mgr. Beáty 
Dúczovej do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb pre deti a dospelých na Javorinskej 
ulici v Bratislave. Menovanie Mgr. Beáty Dúczovej do funkcie riaditeľky tohto zariadenia 
vychádza z potreby obsadenia postu riaditeľa po odchode predchádzajúcej riaditeľky do 
starobného dôchodku. Predseda BSK vypísal v júni minulého roku výberové konanie na 
pracovnú pozíciu riaditeľa Domova sociálnych služieb pre deti a dospelých na Javorinskej ulici 
v Bratislave. Výberové konanie sa uskutočnilo v septembri minulého roka. Výberová komisia 
po zhodnotení písomných materiálov a osobného vystúpenia deviatich zúčastnených 
uchádzačov skonštatovala, že najúspešnejšia podľa bodového hodnotenia bola Mgr. Beáta 
Dúczová. Preto odporučila predsedovi BSK navrhnúť Mgr. Beátu Dúczovú zastupiteľstvu na 
vymenovanie za riaditeľku Domova sociálnych služieb pre deti a dospelých na Javorinskej ulici 
v Bratislave. Na základe tejto skutočnosti bolo Mgr. Dúczovej ponúknuté miesto zástupkyne 
riaditeľa v Domove sociálnych služieb pre deti a dospelých na Javorinskej ulici s dočasným 
poverením predsedu BSK na výkon funkcie riaditeľa a štatutára, ktoré prijala od 1. 11. 2020. 
Mgr. Beáta Dúczová za obdobie od 1. novembra 2020 ako poverená riaditeľka tohto zariadenia 
preukázala svojim konaním v riadiacich procesoch, prístupe k prijímateľom sociálnej služby, 
zamestnancom zariadenia, v ich kontakte so zriaďovateľom, že má potrebné odborné znalosti 
a osobnostné predpoklady na výkon funkcie riaditeľky. Navrhujeme, aby Mgr. Beáta Dúczová 
bola Zastupiteľstvom BSK vymenovaná do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb pre 
deti a dospelých na Javorinskej ulici v Bratislave od 1. mája 2021. Pani Mgr. Beátku Dúczovú 
máme prítomnú aj online, pokiaľ sa jej chcete niečo spýtať, tak je pripravená k zodpovedaniu 
otázok. Ďakujem pekne.  
 
Beáta Dúczová 
 
Dobrý deň prajem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu, ako prvého prihláseného evidujem pána vicežupana 
Krippela. Mikuláš, nech sa páči. 



 
Mikuláš Krippel 
 
Ja len veľmi krátko. Ja by som chcel v prvom bode poďakovať pani už odchádzajúcej, už odišla 
pred pol rokom, ale pani riaditeľke predchádzajúcej pani doktorke Nore Valčíkovej, ktorá 
naozaj, že dlhé roky viedla to zariadenie, aj sme s ňou oslavovali krásne výročie tohto 
zariadenia, je to jedno z najstarších zariadení, ktoré máme. Myslím si, že zariadenie 
bezproblémové. Pani riaditeľka teraz poverená Dúczová si myslím, že sa ujala veľmi dobre 
svojej funkcie. Už to obdobie piatich mesiacov poverenia poskytuje dostatočný časový rozsah, 
aby sme mohli zhodnotiť jej prácu, aj teda, že sa odboru sociálnych vecí s ňou dobre 
spolupracuje a že menežérsky zvláda aj v týchto náročných časoch riadenie zariadenia. 
Myslím, že aj tie jej predchádzajúce pracovné skúsenosti sú takisto určitou zárukou. Poviem, 
že Bratislavský samosprávny kraj s ňou spolupracoval aj s ako hlavnou koordinátorkou 
projektu deinštitucionalizácie sociálnych služieb. Takisto tá spolupráca bola veľmi dobrá, takže 
môžem len odporučiť zastupiteľstvu ju menovať do tejto funkcie.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Štekláč, nech sa 
páči. 
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len krátko, taktiež moje poďakovanie predchádzajúcej 
pani riaditeľke a držíme palce navrhovanej pani riaditeľke na vymenovanie a chcem poprosiť, 
komisia zdravotníctva a sociálnych vecí podporila tento návrh, takže poprosím aj kolegov 
o podporu. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram ešte ďalšiu možnosť prihlásiť sa do rozpravy, ale neevidujem 
nikoho ďalšieho, rozpravu tým pádom uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Dovolím si prečítať uznesenie. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho 
kraja po prerokovaní materiálu menuje podľa § 11 odsek 2 písmena h) zákona NR SR 
č. 302/2001 Z. z. o samosprávnych krajoch v znení neskorších predpisov Mgr. Beátu Dúczovú 
do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb pre deti a dospelých, Javorinská 7a, 
811 03 Bratislava s účinnosťou od 01. 05. 2021. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 18 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslankýň a poslancov elektronicky, pán poslanec Bajan 
deklaratórne, čiže 43 je ZA, nikto PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, týmto gratulujem pani 



novozvolenej riaditeľke Dúczovej a držíme jej všetci v jej náročnej a ťažkej práci palce 
a budem samozrejme plne podporovať tak, ako podporujeme všetkých našich riaditeľov, či už 
sa jedná o školy, zariadenia sociálnych služieb, alebo ďalšie organizácie. Prechádzame na 
bod č. 15.  
 
Bod č. 15 
 
Plán udržateľnej mobility Bratislavského samosprávneho kraja. Materiál vám predstaví pani 
riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a projektového menežmentu Barbora 
Lukáčová. Nech sa páči, Barbora. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Dobrý deň prajem všetkým. Budem veľmi krátka, keďže 
materiál bol viackrát prerokovaný v komisiách, špeciálnej komisii, prešli sme verejným 
prerokovaním, ale aj sme prechádzali po jednotlivých častiach sme mali vždy stretnutia aj 
s poslancami. Materiál bol na viacerých aj odborných komisiách. Ide o strategický dokument 
v oblasti dopravy, ktorý je predurčený na naozaj nastavenie komplexnej infraštruktúry, ale aj 
operability v doprave v kraji. Zúčastňovali sa na jeho spracovaní všetci zodpovední 
a relevantní sociálno-ekonomickí partneri, ktorí napĺňajú, či už v oblasti infraštruktúry, alebo 
v spomínanej riadenia dopravy túto sektorovú politiku. Dokument prečo až teraz. Boli sme 
trošku zdržaní systémom opatrení covid, ktoré nám nedovoľovalo verejné prerokovanie. Ak si 
pamätáte, mali sme ho nachystané už takto pred rokom. Potom následne ministerstvo nám 
uvalilo požiadavku na verejné prerokovanie obrátiť sa smerom aj teda na cezhraničný dopad. 
Ten nás naozaj zdržal viac ako trištvrte roka. Nakoniec všetko dobre dopadlo. 23. 3. nám bola 
doručená záverečná správa zo strany ministerstva životného prostredia ako zodpovedného 
orgánu v štátnej moci, ktorý nám schvaľuje dokument a odporúča ho prijať tak, ako bol 
prerokovaný a ako boli zapracované jeho pripomienky. Pripomeniem, že všetky, to záverečné 
stanovisko vám aj rozošleme, tak ako bolo žiadosťou na komisiách, zároveň ho viete nájsť aj 
na webovom sídle ministerstva životného prostredia. A k tým najdôležitejším témam, ktoré 
rezonovali, samozrejme to bola koľajová doprava a tzv. nosné projekty, či už je to 
skapacitnenie vstupov do mesta, s komplexnou infraštruktúrou až po prestupné terminály, 
záchytné parkoviská, koľajová doprava na území mesta spolu s električkovou a trolejbusovou 
a samozrejme aj skapacitnenie diaľnice D1, ale napríklad sme prijali aj závažné pripomienky 
zo strany poslancov, napríklad sa týkali oblasti Senca, kde sme akceptovali. Čiže toľko z mojej 
strany, nech sa páči, vaše otázky. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Do rozpravy evidujem prihlásenú pani poslankyňu Hudákovú, nech sa páči, máte 
slovo. 
 
Mária Hudáková 
 
Ďakujem pani Lukáčovej za tento materiál. Chcem sa len opýtať, koľko ľudí sa zúčastnilo 
verejného prerokovania, lebo poviem, osobne som to naozaj nezachytila, pretože to bolo 
zverejnené len na portáli ministerstva životného prostredia. Ďalej teda tú moju klasickú 
pripomienku, že mali by sme nejakým spôsobom mať pod kontrolou aj dianie na diaľnici D1, 
keďže to je hlavná dopravná tepna Bratislavského samosprávneho kraja, pretože pri pripojení 
križovatky Triblavina a ďalších v území v tomto bode, tento bod sa stane v podstate nejakým 
neuralgickým bodom, budú tam každodenné zápchy, s prepáčením až do Trnavy, takže je na 
nás, aby sme dozreli nie len na to, že to raz bude urobené to skapacitnenie, ale aj na stav, 
ktorý bude predtým a aby sme napríklad neurobili napojením Triblaviny viacej škody ako úžitku 
tým, že tam budeme mať niekoľko rokov zápchu, kým nebude skapacitnená D1. Ono 
momentálne sa to tak nezdá, pretože máme covid situáciu, tá doprava sa jednoducho nedá  



merať, nie je reprezentatívna, momentálne tam, pokiaľ nie sú nejaké práce na D1, zápchy nie 
sú, ale ak by sme sa teda vrátili do toho pôvodného módu plus všetkým developingy, hlavne 
logistických centier, ktoré čakajú, doslova čakajú, len na to, kedy bude križovatka Triblavina 
napojená na D1, vtedy budú môcť kolaudovať, vtedy dostanú územné rozhodnutia, 
kolaudačné rozhodnutia a podobne a vyvalí sa nám tam kopec kamiónov. Čo sa bude diať 
potom? Takže toto je taká moja dôležitá otázka, alebo teda poznámka k tomu Plánu 
udržateľnej mobility, aby sme v priebehu nejakých tých rokov neboli kritizovaní za to, že sme 
prijali nejaký dokument, ktorý práve v tomto bode nebude udržateľná mobilita, ale doslova 
neudržateľná mobilita. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Kisková, nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja som posielala k Plánu udržateľnej mobility svoje pripomienky. Časť 
toho už povedala pani poslankyňa Majka Hudáková. Posielala som pripomienky k železničnej 
doprave a takisto k skapacitneniu diaľnice a k situácii okolo križovatky Triblavina 
a k šírkovému usporiadaniu tzv. kolektorov, nazvime ich teda, ak niekomu tento názov 
nevyhovujem, súbežné komunikácie, ide mi o to, aby šírkové usporiadanie bolo zachované, 
pretože tak, ako bol už správne pani Hudákovou povedané. Veľmi intenzívne sa pracuje na 
pripojení križovatky Triblavina, ktorá pôvodne mala byť pripojená mimo úrovňovo. Ako to na 
Slovensku býva dobrým zvykom, pripojená bude úrovňovo na cestu I/61, ktorá už momentálne 
vykazuje stav absolútneho preťaženia, takže môžeme očakávať, že keď dôjde k pripojeniu, tak 
všetky tie projekty, ktoré dostanú stavebné povolenie, územné rozhodnutie, nám tam naozaj 
prinesú stovky kamiónov a my sa na cestu vlastne vôbec nedostaneme. Rovnako tak 
železničná doprava, situácia v Bernolákove je neudržateľná, máme tri úrovňové železničné 
prechody, kde denne, aj napriek tomu, že je covidová situácia, stoja desiatky áut a ešte aj 
napriek tomu, že je znížená kapacita železničnej dopravy, tak sú rampy takmer stále dole 
a keď táto situácia pominie, tak všetci uvidíme, čo sa stane úrovňovým pripojením križovatky 
Triblavina na cestu I/61. Preto ešte raz zdôrazňujem a chcela by som poprosiť aj pani riaditeľku 
Lukáčovú, keby nám ešte raz online takýmto spôsobom potvrdila, že naše pripomienky boli 
zapracované, a že teda sa župa postará o to, aby koridor v šírkovom usporiadaní, tak ako bol 
pôvodne navrhnutý, aj zostane. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Drotován, nech sa páči. 
 
Michal Drotován 
 
Ja by som sa chcel opýtať, práve tie pripomienky, ktoré boli dané v tom prerokovaní, že kde 
sú zapracované, alebo vyhodnotené. My sme vtedy sa bavili konkrétne o C25 komunikácia, 
ktorá tam bola daná a rok 2050, vravelo sa, že tam bude ten termín do 2030, je to komunikácia, 
ktorá je tam daná aj v tom hodnotení, že je jedna z priorít, že kde teda to je, lebo tam stále 
vidím iba ten 2050. Čo sa týka EIA, tak neviem ako to bolo vtedy zverejnené, ale tam 
pripomienkovalo čo som doteraz pozeral iba jedine mesto Pezinok, ostatné obce to asi 
nezachytili v tej fáze 2019, že či je teda možné to nejako upraviť, lebo o tom sme sa bavili aj 
na tom prerokovaní, že tieto komunikácie samotná EIA hodnotí ako veľmi potrebné a nie je 
dobré, keď sa dávajú na rok 2050, lebo to je vlastne ako keby rok nikdy, hej, 2050, takže či 
toto je možné upraviť. Jedná sa o predĺženie a prekládku celej komunikácie druhej triedy 502. 
Ďakujem. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy. Ja by som 
poprosil teraz o reakciu Barboru Lukáčovú, nech sa páči. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja pôjdem po porade tých pripomienok, resp. tých poznámok. 
Zverejnené to samozrejme nebolo pani poslankyňa Hudáková len na ministerstve životného 
prostredia, my sme vám posielali presný mail, ktorý hovorí, že na ministerstve životného 
prostredia, samozrejme na našej úradnej tabuli a rovnako aj v celospoločenskom denníku 
s celoslovenským dopadom a v denníku Pravda to bolo zverejnené. Pravdou je, áno, že 
nemali sme nejakú veľkú účasť, je to spôsobené aj tou dobou, fyzicky sme vtedy nemohli 
kombinovať fyzické a online prerokovanie, čo sa nám napríklad podarilo už pri PHSR, kde sme 
mali fyzicky síce jedného človeka, ale online inak povedané plnú sálu, okolo 40 – 50 ľudí, tuto 
sme mali iba 12 fyzických ľudí priamo na fyzickom prerokovaní. Nie je však pravda, že 
o dokumente sme nehovorili, resp. že by nebolo predmetom akýchkoľvek technických debát. 
Mali sme aj spoločnú komisiu samostatnú ponúknutú členom zastupiteľstva, ale aj na 
ostatných odborných fórach so sociálno-ekonomickými partnermi sa jednotlivé časti tohto 
dokumentu prerokovávali a stali sa aj predmetom prerokovania už aj pri tvorbe PHSR, keďže 
je to jedna zo strategických a nosných a vôbec východiskových stratégií do PHSR. Čo sa týka 
skapacitnenia D1, my sme povedali, že PUMko neprináša technické riešenia a to sme si aj 
vysvetlili, že to musíme naozaj spracovať v územnom pláne, pretože je to ako keby mantra 
tohto dokumentu, že je politicko-strategický dokument vyplývajúci z nejakej regionálnej 
dopravnej autority. Nie je to, že by skúmal technické riešenia tam, ak neexistujú. Druhá vec je, 
čiže my nebudeme hovoriť, či to má byť osempruh, alebo kolektory, toto si musíme naše 
vlastné stanovisko obhájiť v územnom pláne. Čo sa týka pani poslankyne Kiskovej, 
samozrejme tie pripomienky, ktoré boli v tomto znení, to znamená, tie ktoré sa týkali, poviem 
to v jednoduchosti, železničného prepojenia smerom na Senec, tie sú kompletne všetky 
akceptované, tie, ktoré mali charakter skôr technického, tak odpovedáme, že sa to musí 
vyriešiť v územnom pláne. Pánovi Drotovánovi, všetky pripomienky sú resp. všetky 
pripomienky, ktoré boli písomne dané v procese tak ako zákon pomenováva, sú aj 
vyhodnotené a sú súčasťou toho záverečného stanoviska, čiže tam sa to samozrejme 
nachádza. Z pohľadu toho, či tá cesta je 50 alebo 30, je robená ako keby maximalistický 
variant, samozrejme dokument je živý, stále sa vyvíja, to znamená, že ak sa nejaká zložka 
pohne, nie je samozrejme ojedinelá a sú na neho naviazané ako keby tie ostatné operability. 
Čiže nemusí to byť v tom zmysle, že teda je to do roku 2050 a je to koniec. Faktom však je, že 
uprednostňuje dokument na vyriešenie situácie, čo som mala asi povedať na začiatku, ale vy 
to určite viete z tých mojich ostatných prezentácii, aby sme sa dostali na vytúžený cieľ aspoň 
50 na 50 v roku 2050, tak v prvom rade uprednostňujeme železničnú a koľajovú dopravu 
a preto nemôžu byť tie cesty ako keby skorej, nemôžeme povedať, že k tomuto cieľu prispieva 
železničná doprava a v roku 2028 robiť skorej obchvaty, resp. prekládky ciest. Čiže to len do 
tej filozofie. Ale naozaj platí pán starosta aj to, že dokument je živým dokumentom a vo vzťahu 
k tomu ešte, čo chcela pani poslankyňa Kisková, my naozaj v každom jednom momente, 
v každej jednej argumentácii spomíname a trváme aj pri rokovaní k už pri alokáciách, aby 
Bratislava-Senec išiel v opatreniach, kapacitnenia a bezpečnosti a to sú aj tie opatrenia 
bernolákovské, inak nazvané, čo najskôr, naozaj tam zdôrazňujeme tých šesť až osem hodín 
padnutých závor. Je to nie len ako keby záväzok tohto dokumentu, ale už aj vo finančnom 
plánovaní hovoríme, že tento smer spolu s Komárnom musia ísť prvé, lebo inak nič 
nevyriešime v doprave, čiže áno, potvrdzujem to ešte aj teda dávam, že nie len tento 
dokument, ale už aj tá práca s ním je veľmi významná. Ďakujem veľmi pekne. 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Barbora, ďakujem. S faktickou ešte bude na vás reagovať pán poslanec Drotován, nech sa 
páči Michal. 
 
Michal Drotován 
 
Ja sa ospravedlňujem, asi som sa zle vyjadril. My sme samozrejme dávali pripomienky aj 
v procese SEIA, aj tam je to teda citované, ale je tam uvedené iba, že sa berie na vedomie 
a vlastne potom to v podstate nie je zapracované, ako to už áno, súhlasím úplne, len práve tu 
je ten problém, že to skapacitnenie tej trate na Trnavu by znamenalo, že vlastne celá časť 
Rendez bude odstránené priecestie a práve preto potrebujem, aby sa mi minimálne predĺženie 
tej komunikácie by sa riešilo, to sme tam aj vlastne písali, lebo samotná oprava a rozšírenie 
o jednu koľaj by znamenalo, že by museli bezkolízna s cestnou dopravou a tam sa to viac 
menej momentálne nedá riešiť, takže toto bola moja otázka, že tam je, že berie sa na vedomie, 
že čo to konkrétne znamená, lebo ten materiál, ktorý bol prerokovaný aj v tom verejnom 
prerokovaní, čo bolo v novembri, alebo už neviem kedy, na župe, tak tam vlastne bol ten termín 
2050 a stále je to ten istý materiál, že ako sa on upraví na základe záverečného stanoviska, 
tak, aby som teda nejak. Ďakujem. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Jasné, už sa rozumieme, ďakujem veľmi pekne.  
 
Barbora Lukáčová 
 
Rozumiem tomu, čiže pán starosta, hovoríš o tej tabuľke v konečnom dôsledku v znení 
zapracovaní. Samozrejme, že to zapracujeme, toto je to, hej? 
 
Michal Drotován 
 
Záverečné stanovisko. 
 
Barbora Lukáčová 
 
My sme to uznali, to je naša chyba v písaní, čiže zapracujeme, to znamená posunie sa miera 
ako keby zeleného opatrenia v tomto smere. Rozumiem. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Myslím, že môžem rozpravu uzavrieť, neevidujem žiadne ďalšie 
prihlášky. Dovoľte, aby som k Plánu udržateľnej mobility BSK odovzdal slovo návrhovej 
komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 
schvaľuje Plán udržateľnej mobility Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem. 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 19 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Peter Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo elektronicky 40 poslancov a deklaratórne páni Bajan, 
Švaral a Jánošík, takže dohromady 43 hlasov ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 
Týmto ukončujem bod č. 15 a prechádzame na bod č. 16. 
 
Bod č. 16 
 
Návrh na podpis Zmluvy o nenávratný finančný príspevok medzi vedúcim partnerom 
a Riadiacim orgánom Programu cezhraničnej spolupráce INTERREG V-A Slovenská 
republika – Maďarsko 2014 – 2020 pre projekt „Ecoregion SKHU“. Pani Barbora Lukáčová, 
poprosím opäť o úvodné slovo. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ide iba o technikáliu, vzhľadom na fakt, že Riadiaci orgán sa nachádza 
v Maďarsku, budeme podpisovať zmluvu NFP a tá má charakter medzinárodnej zmluvy, preto 
ju musíme predkladať do zastupiteľstva. Inak máme vysúťaženého zhotoviteľa, vieme 
realizovať práce a NFP je dôležité na to, aby sme si refundovali výdavky. Ďakujem veľmi 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu 
ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o bode 16 teraz.  
 

Hlasovanie č. 20 
 
Peter Švaral 
 
Peter Švaral ZA. 
 



Vladimír Bajan 
 
Vladimír Bajan ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 37 poslancov elektronicky, páni poslanci Švaral 
a Jánošík hlasovali deklaratórne, takže 39 hlasov ZA, nikto PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 
Konštatujem, že materiál bol prijatý v jeho predkladanom znení. Prechádzame na bod č. 17. 
 
Bod č. 17 
 
Informácia Odpočet plnenia projektov Aktualizovaného Akčného plánu BSK pre implementáciu 
Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja BSK na roky 2014 – 2020 za obdobie 
19. 12. 2020 – 29. 03. 2021. O úvodné slovo opäť poprosím pani riaditeľku Lukáčovú. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Boli sme na všetkých komisiách, keďže materiál má 
celosektorový charakter. Ide o pravidelný odpočet všetkých kľúčových krokov ku zásadným 
projektom schválených v zastupiteľstve, ktoré napĺňajú PHSR. V zásade môžeme 
skonštatovať, že sme informovali zastupiteľstvo po krokoch, ale zároveň sme informovali aj 
o zádrheloch, s ktorými sa musíme vysporiadať. Či už sú to investičné projekty v podobe MOS 
a v podobe deinštitucionalizácie zariadenia Merema, konkrétne novostavba na Dubovej, kde 
sa musíme rozlúčiť s hotoviteľmi a nastaviť nové verejné obstarávanie a spustiť v podstate 
nové verejné obstarávanie. Dobrou správou je, že pri všetkých projektoch sa nám podarilo 
zachrániť financovanie, predĺžiť ich realizáciu a tak stále čerpať aj z externých zdrojov. Sú však 
aj projekty, ktoré sme posunuli, naozaj, ktoré sa nám dlhodobejšie nedarili a to sú spomínané, 
a bolo to myslím aj zdôraznené na komisiách, ihriská v rámci našich areálov škôl, aby sme 
napĺňali aj ten náš záväzok Otvorená škola. Z pohľadu veľkých projektov, ktoré očakávame 
a spúšťame ich, je to predovšetkým cyklolávka Vysoká – Marchegg, kde na rakúskej strane 
sa realizuje od 19. bude prichádzať navážanie ťažkých strojov aj na slovenskú stranu, vrtných 
zariadení a potom začíname stavať a odovzdávame postupne stavenisko v apríli na Kaštieľ 
Čunovo, kde realizujeme záhradu aj kaštieľ a zároveň dobrá správa je, že máme informáciu 
o blízkom schválení žiadosti o NFP na nultú časť obchvatu Pezinok – Modra a to je Triblavina 
a Teplné pramene. Toľko k tým veľkým projektom. Spomenula som aj tie možno menšie, ktoré 
idú z vlastných zdrojov po obsahovej časti, pracujeme samozrejme na deinštitucionalizácii, 
pracujeme na nových COVP, na kampusoch. Zároveň spracovávame, čo je veľká téma, ktorú 
si na ďalších materiáloch budeme hovoriť, nové Programové obdobie. Asi toľko z mojej strany. 
Nech sa páči. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu programu. Evidujem prihlásenie sa 
pani poslankyne Márie Hudákovej, nech sa páči, odovzdávam slovo. 
 
Mária Hudáková 
 
K tomu meškaniu, a že nám niektorí stavitelia odsunuli, alebo teda odišli doslova zo stavieb, 
dosť teda významných a nákladných, podobne sa odsúva aj stále stavba Bábkového divadla, 
tiež teda s problémami s dodávateľmi, chcela som tu nejak, to čo sme hovorili na komisii, 
zopakovať, je potrebné robiť tie stavby, ktoré máme v zásobníku, nečakať, nevyzerá to naozaj 
dobre, keď v rozpočte budeme mať obrovský prebytok opäť práve z titulu nerealizovaných 
stavieb, tak keď tieto veľké meškajú, tak robme všetky školské ihriská, opäť urobme kolečko 
po školách, kto čo potrebuje, konkrétne viem, že Senec potrebuje urobiť strechy, triedy, na 



rozšírenie svojich aktivít, potom plánovali dobudovať náraďovňu pri ich telocvični, tak budeme 
musieť, nie, že musieť, budeme chcieť robiť tieto projekty pre naše stredné školy, myslím, že 
to sú ľahké projekty, dajú sa rýchlejšie realizovať, hlavne preto, keď sa nám zvýši toľko veľa 
prostriedkov z týchto veľkých projektov, ktoré meškajú, alebo teda sa stále odsúvajú. Toto by 
som chcela veľmi pekne poprosiť, aby ste na tomto pracovali, aby nemali sme situáciu 
obrovského prebytku práve z titulu nevykonania a nedokončenia projektov. Ešte raz by som 
sa chcela vrátiť aj k tomu Akčnému plánu dopravy, kde máme to vysvetlenie, alebo teda tú 
požiadavku z ministerstva dopravy, rušiť kolektory, tiež vás chcem poprosiť o to vysvetlenie 
ako ste dali na komisiách, že tá rezerva tam je. Neviem, možno cez víkend ste zachytili aj takú 
správu, pre mňa teda dosť smutnú, odpočívadlo na Triblavine malo tam také ešte z minulosti 
diela akademického sochára Alexandra Bilkoviča, ktoré boli štvrtok, piatok a v sobotu 
v podstate rozdrvené a zničené. Neboli ponúknuté napríklad Danubiane, alebo Slovenskému 
múzeu dizajnu, alebo proste doslova na Bazoši všelijakým umeleckým nadšencom, čo by bola 
podľa mňa nejaká taká vhodný spôsob, ako sa zbaviť nejakého nechceného umeleckého diela, 
lebo rozdrviť ho a v podstate hodiť pod cestu bolo naozaj to posledné riešenie. Netýka sa to 
tohto, ale je to na území Bratislavského samosprávneho kraja a chcem naozaj vyjadriť veľkú 
ľútosť nad týmto činom, bez ohľadu na to, či sa niekomu táto skulptúra páčila, alebo nepáčila. 
Bola či už študijným materiálom, alebo dôkazom tej doby, v ktorej vznikla, mne osobne sa 
páčila, dosť ma teda fascinovala jej veľkosť a to, že 30 rokov vydržala v celkom zachovalom 
stave, takže bola urobená naozaj kvalitne, napriek tomu, že bola teda z betónu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Pätoprstá, nech sa páči pani 
vicežupanka.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja by som len doplnila len materiál o celkom zaujímavú informáciu. Mali sme kvalitársky výbor 
na rozpracovanie materiálu Revitalizácia kraja s ohľadom na dôsledky klimatických zmien 
v regióne, ktorý je aj časťou priorít Programového vyhlásenia BSK a ak sa to teda podarí, bude 
to veľká vec, spracovateľ je ochotný preskúmať aj kvalitu pôdy v našom kraji z ohľadu 
znečistenia, alebo prechemizovania tejto pôdy, čo nám veľmi pomôže pri zavádzaní kompostu 
zo zberu kuchynského odpadu. Starostovia a možnosti zavádzania ekologického 
poľnohospodárstva. Len tak, krátka aktualizácia tohto bodu.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím ďalšieho do rozpravy pána poslanca Pilinského, nech sa páči. 
 
Peter Pilinský 
 
Dobrý deň. Ja by som sa rád spýtal, aj keď to možno priamo nesúvisí s týmto akčným plánom, 
ale boli spomenuté tie naše stredné školy. Ja by som chcel sa spýtať v akom stave je príprava 
realizácie tých dvoch projektov na Gymnáziu Hubeného. Jeden projekt bol na revitalizáciu 
športoviska, to boli tie exteriérové a potom aj je v rozpočte už naplánované zateplenie, výmena 
okien, tak chcem vedieť, že v akom stave sú tie prípravné práce, prípadne teda schvaľovanie 
nejakého stavebného povolenia. Teda by som bol rád, aby sa možno využil ešte ten čas, kým 
tie školy sú prázdne, aby sa tie práce začali čo najskôr. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Barbora Lukáčová bude potom na záver reagovať. Ďalším prihláseným do rozpravy 
je pani poslankyňa Kisková. Nech sa páči. 
 



Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa prihovárala za to, aby naozaj prostriedky, ktoré máme 
a ktoré nemôžu byť momentálne využité inak, aby sme ich naozaj investovali do stredných 
škôl. Viem, že tu máme aj jeden mimoriadny bod a to je ihrisko na zdravotnej škole. Myslím si, 
že takýchto škôl v kraji máme oveľa viac, ktoré potrebujú obnovu a dúfam, že teda sa ujde aj 
ostatným školám. Čo sa týka tej kultúrnej pamiatky, ktorú spomínala Majka Hudáková, dovolím 
si tu v krátkosti zacitovať rektorku Vysokej školy výtvarných umení. „Považujem to ako rektorka 
Vysokej školy výtvarných umení za hulvátsky a necivilizovaný spôsob likvidácie umeleckého 
diela. Na škole máme oddelenie reštaurovania. Neviem o tom, že by od nás niekto žiadal 
expertízu na presun diela. Ak by sa pri prevoze dielo poškodilo, dalo by sa zreštaurovať. Mohlo 
byť nainštalované do parku, alebo na nábrežie Dunaja. Odstránenie diela neznamená jeho 
fyzickú likvidáciu. Primitívnosť, nekultúrnosť a arogancia, to je dnes NDS. Môžete sa hanbiť.“ 
A toto sú jej slová a hovorím zároveň, že slová riaditeľa Slovenského centra dizajnu Maroša 
Schmidta, ktorému sa Národná diaľničná spoločnosť momentálne vyhráža trestným 
oznámením nie sú ďaleko od pravdy. Chcem iba zdôrazniť, že táto nekultúrnosť vo všetkých 
oblastiach života by sa mala pranierovať a NDS sa takto nekultúrne nespráva len na križovatke 
Triblavina, ale vlastne aj pri výstavbe diaľnice D4, kde spolupracuje vlastne s tým dodávateľom 
a kde napriek všetkým našim pripomienkam, ktoré sme dávali dochádza naďalej 
k poškodzovaniu životného prostredia. Pripomienkovali sme aj na Národnej diaľničnej 
spoločnosti tie zábrany zvukové, ktoré tam boli inštalované, akým spôsobom teda boli 
inštalované, ako vyzerajú. Nič v tomto smere nebolo urobené. Preto sa prihováram za to, aby 
aj kraj smerom k NDS poslal svoje pripomienky a ak je to ešte stále možné, aby toto dielo 
nejakým spôsobom bolo zachránené. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Kiskovú sa prihlásil pán 
poslanec Dvoran. Dušan, nech sa páči.  
 
Dušan Dvoran 
 
Zapínam si mikrofón aj kameru. Ja chcem povedať k tomu jedno. Čítal som asi 8 článkov 
o tomto včera, čo sa týka Triblaviny. Tam je súhlas tvorcov na likvidáciu a musíme si povedať, 
že to odpočívadlo Triblavina bolo 20 rokov zatvorené, veď tam neboli ani záchody a že by to 
až bolo také umelecké dielo, proti gustu žiaden dišputát, ale z mojej strany to bolo jedno 
opustené parkovisko, kde sa chodilo hocikde do prírody pokiaľ to bolo otvorené a nikdy to 
nespĺňalo to, na čo to bolo postavené a účel tam toho, čo bol som nikdy nepochopil, ale ak to 
bolo také umelecké dielo, prečo dali súhlas na to tvorcovia a odstránenie išlo v súlade so 
všetkými zákonmi. Koho vlastne chceme teraz obviňovať? Nie je mi jasné. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do riadnej rozpravy je pán, pardon ešte je tu 
faktická poznámka, asi reakcia pani poslankyne Kiskovej. Nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Áno, dovolím si reagovať na pána Dvorana. Pán Dvoran, bol zverejnený aj ďalší článok, možno 
ten ste si neprečítali, kde sa tvorcovia vyjadrili k tomu akým spôsobom získala Národná 
diaľničná spoločnosť ten súhlas. Takže bolo by dobré možno aj tento si prečítať. A to, že sa 
nepoužívalo odpočívadlo Triblavina neznamená, že má byť zlikvidované umelecké dielo, ktoré 
tam stálo. Že nebolo využívané, pretože nebolo využívané odpočívadlo ešte neznamená, že 
sa máme takýmto naozaj ako sa vyjadrila pani rektorka hulvátskym spôsobom správať 



k umeleckým dielam. Je to obraz nás ako Slovákov, ako národa ako si vážime svoju kultúru. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Reakcia ešte späť Dušan Dvoran, nech sa páči. 
 
Dušan Dvoran 
 
Všetky tieto veci, ktoré sa potom  začali písať boli už potom, čo to bolo zlikvidované. To značí, 
že niekto buď zaspal predtým, alebo len využíva to, že to bolo zlikvidované už akým spôsobom 
bolo lebo nebolo, ale je to spätne tie články. Všetko podstatné je, že to spravili podľa všetkých 
súhlasov.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja iba upozorním, že táto téma naozaj nemá so župou nič spoločné a mne osobne 
a určite aj väčšine z vás je úprimne ľúto, že sa zlikvidovalo umelecké dielo, ktoré malo 
umeleckú hodnotu. Neviem čo iné môžeme my s tým spraviť, ale odovzdávam ešte slovo 
s faktickou pani poslankyni Hudákovej. Nech sa páči. 
 
Mária Hudáková 
 
Prepáčte, že reagujem. V 2017 bola reportáž na RTVS, kde jednoznačne povedali, že dielo 
bude zachované. Ak by umelecká verejnosť vedela, že dielo nebude zachované, ak by ich 
niekto len slovkom to oslovil, určite by sa postarala o to, aby dielo premiestnili. Myslím, že aj 
keby to dali zahraničným záujemcom/slabá zvuková stopa/ 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Sú tu ešte dve prihlášky s faktickými, ale obidvaja ste si už vyčerpali možnosť 
faktických poznámok. Ak teda ostatní dovolia, tak urobím výnimku a dám vám ešte slovo aj po 
tretíkrát. Najprv pani Kisková, potom pán Dvoran. Nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem. Ak už nemám možnosť vystúpiť vzdávam sa. Ďakujem. 
 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Pán Dvoran nech sa páči. 
 
Dušan Dvoran 
 
Ja len chcem pripomenúť, že mňa omnoho viacej mrzelo, že Bratislava a Miesto mieru a tie 
mierové holubice pri vjazde do Bratislavy boli odstránené a nikomu to proste nevadilo. Bolo 
tiež sľúbené, že budú niekde umiestnené. Rád by som vedel ako dopadli. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Štekláč. Nech sa 
páči. 
 
 



Juraj Štekláč 
 
Ďakujem za slovo. Kolegyne, kolegovia, ja by som teda len pripomenul, že sa nachádzame 
v Odpočte plnenia projektov aktualizovaného Akčného plánu, čiže skúsili by sme teda zostať 
v tej téme, že čo sa teda udialo a zobrať na vedomie tento odpočet. Na druhej strane sa musím 
ľudsky prihlásiť k slovám pani Hudákovej a povedať, že takisto nesúhlasím s ničením 
umeleckých diel. To bolo alebo teda je dielo významného akademického sochára. Nie je dobrý 
čas v tej spoločnosti, kedy táto spoločnosť ničí umelecké diela. Nemalo by to robiť za žiadnych 
okolností. Tie časy, tá doba sú v spoločnosti zlé. Skutočne asi by bolo dobré, keby sme sa ako 
spoločnosť nejakým spôsobom reflektovali sami seba. Nie je to jediné dielo, ktoré bolo 
zničené. Žiaľ dochádza k tomu s istou časovou pravidelnosťou na rôznych miestach 
a v rôznom čase. Takže takisto mi je to ľúto a takisto nejakým spôsobom protestujem proti 
zničeniu tohto diela. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Posledným prihláseným do rozpravy je pán poslanec Tydlitát. Nech sa páči Peter. 
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem za slovo pán župan. ja by som sa naozaj chcel trošku pridržať toho bodu číslo 
17 a Odpočtu plnenia projektov v rámci Akčného plánu. Ja som už na komisii a teraz by som 
chcel aj oficiálne poprosiť aj teba pán župan aby si vytvoril, alebo teda viac-menej otvoril 
debatu na tému novelizácie Zákona o verejnom obstarávaní, lebo v mnohých prípadoch nám 
a aj verejnému sektoru sú spôsobené škody, alebo ak tak v minimálnom prípade časové 
prieťahy pre realizácie investičných alebo respektíve aj iných stavebných aktivít, ktoré sú 
spojené s verejným obstarávaním. Verejný obstarávateľ je vždy sankcionovaný v prípade, že 
nedodržiava Zákon o verejnom obstarávaní. V menšom merítku je možno postihovaný aj 
samotný uchádzač, ktorý sa zúčastňuje tohto verejného obstarávania. Toho dôkazom, je 
napríklad aj to, že jeden z víťazných uchádzačov nie je schopný realizovať výstavbu toho 
nášho dvojdomku v Dubovej. Ideme robiť nové verejné obstarávanie a tak ďalej, a tak ďalej. 
V prípade, že by časový horizont ten deadline realizácie, respektíve ukončenia toho projektu 
bol veľmi krátky, tak my môžeme prísť o tie finančné prostriedky. To znamená, aby som sa 
dostal ku konkrétnej veci. Na stretnutiach so županmi by som ťa poprosil pán župan, aby ste 
sa začali tomuto venovať a otvorili to a zahájili aj verejnú diskusiu so samosprávou ako takou, 
miestnou samosprávou, nielen regionálnou a začali vyvíjať tlaky, aby Zákon o verejnom 
obstarávaní naozaj bol vyvážený a aby tí uchádzači, ktorí sú nekorektní, neseriózni, dokonca 
by som povedal, že sú to špekulatívne firmy, ktoré sa zapájajú do rôznych týchto obstarávaní, 
dokonca vypaľujú verejných obstarávateľov a tak ďalej. Ak nie verejných obstarávateľov, tak 
ďalších uchádzačov. Takže tuto by som povedal, že asi by bolo vhodné pri predpokladám 
zložení aj súčasnej novo opätovne zloženej vládnej koalícií, aby sa posunul tento Zákon 
o verejnom obstarávaní do takej formy, ktorý bude chrániť aj verejných obstarávateľov. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu s tým, že by sa už nemal nikto ďalší hlásiť, ale 
ešte budú reagovať. Najprv ja poviem dve vety, potom Emil Pavlík a na záver zhrňujúce slovo 
Barbora Lukáčová. Ja chcem reagovať na pána poslanca Tydlitáta a pani poslankyňu 
Hudákovú, že na župe s tým sami máme bohužiaľ veľmi neblahé skúsenosti v niekoľkých 
prípadoch, ktoré boli naozaj našimi kľúčovými investíciami a verte, že ten Zákon o verejnom 
obstarávaní je bohužiaľ postavený tak, ako je a párkrát sme už na to doplatili aj my a snažíme 
sa teraz robiť tie veci tak, aby sme naňho už ďalej nedoplácali. Súhlasím s tým, že ten zákon 
sa musí zmeniť. Poviem teraz politicky ako člen strany SaS, že predseda Sulík inicioval taký 
brainstorming na tému verejného obstarávania. ja som si dovolil naňho poslať aj nášho kolegu 



zo župy, ktorý sa ho zúčastnil, takže SaS pripravuje nejaké návrhy na zmeny a novely. Iste ste 
postrehli aj iniciatívu predsedu Sulíka smerom ku uchádzačom o VO typu Slávik a verte, že 
budeme v tom pokračovať a samozrejme, že aj ja ako župan sa budem snažiť vyvíjať 
maximálny tlak v rámci SK8 na to, aby sme tieto problémy ďalej nemali. Diskutujeme aj na 
SK8 o tom. Myslím si, že každý zo županov a županiek je týmto problémom postihnutý a robí 
nám to problémy. V podstate aj nám všetkým, lebo verte, že úprimná snaha je zanechať po 
sebe čo najviac, či už ja ako župan, moji kolegovia na župe, úradníci a takisto vy ako poslanci. 
Bude to spoločný výsledok. Takže robíme čo sa dá, niekedy bohužiaľ tie polená pod nohami 
máme. Odovzdávam slovo Emilovi Pavlíkovi. Nech sa páči. 
 
Emil Pavlík 
 
Ďakujem pekne. Ja by som len chcel zareagovať na pána poslanca Pilinského. Vedúci 
investičného oddelenia sa pred týmto bodom odpojil na sekundu lebo má iný míting, čiže 
nebude vám môcť online odpovedať na túto otázku ohľadom stavu projektu Gymnázium 
Hubeného, ale najneskôr zajtra vám do mailiku pán Liška pošle súhrn všetkých informácií 
k tomuto projektu a k aktuálnemu stavu v akom sa nachádzame.  
 
Matúš Šaray 
 
Poprosím ešte Barboru Lukáčovú o vyjadrenie. Pán predseda musel odbehnúť. Nech sa páči.  
 
Barbora Lukáčová 
 
Dobre, ja to prebehnem, ďakujem veľmi pekne po jednotlivých prihlásených. Pani Hudákovej, 
áno potvrdzujem to čo aj v podstate sme si povedali na kluboch. Stále priorita v rámci dopravy 
sú kolektory a táto informácia bola informácia vo vzťahu odpočtu. To znamená čo sa v tejto 
veci udialo, kto prišiel s akým návrhom, respektíve aká pripomienka, čiže berte to ad info 
a samozrejme predmetom kolektory sa budeme zaoberať a musíme sa s nimi vysporiadať 
téme územný plán. Viete, že je obstarávanie a že budú chystané zmeny a doplnky. Pani 
poslankyni Kiskovej, súhlasím s tým, čo bolo povedané. Určite budeme otvárať investičný 
plán. Máme pravidelné porady aj s pani riaditeľkou. naozaj keď hovorím, že pravidelné, berte 
to tak, že naozaj operatívne každú stredu aj s kolegami z investičného, kde budeme posúvať 
všetky projekty, ktoré sú schopné realizácie v zmysle predprojektovej prípravy a stavebných 
konaní. Pánovi Pilinskému ja budem informovať o tom ihrisku, je práve v tých vybraných 
ihriskách, ktoré sa snažíme čo najrýchlejšie akcelerovať ich predprojektovú prípravu aby boli 
vhodné na realizáciu. Pánovi Pilinskému ohľadne verejného zákona, súhlasíme s tým, že nie 
je vyvážený vo vzťahu k obstarávateľovi avšak my ešte otvárame a musíme otvoriť ďalšiu vec, 
ktorá sa týka následných kontrol a auditov, ktoré nám robí oveľa väčší problém ako samotné 
verejné obstarávanie v niektorých prípadoch. Možno len taká pod informácia aj vo vzťahu 
k tomu ako vyskúšať veci, snažíme sa skúšať na líniových výstavbách ísť cez žltý fidic, to 
znamená, bude to novinka, nie že novinka svetová, nie že novinka slovenská, ale novinka 
v podobe možno samospráv, že sa budeme snažiť obstarať realizačný projekt, teda projekt 
vstupných realizácií spolu so zhotoviteľom samotnej stavby, aby nám neprichádzali v podstate 
tie premenné a tie problémy medzi projektovou dokumentáciou a zhotoviteľom stavby, o čom 
vás budeme potom ďalej informovať. Toľko z mojej strany. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne Barbora za zhrnutie a odpovede na diskusné príspevky. Uzatváram 
diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  
 
 
 
 



Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  
 
Hlasovanie č. 21 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Peter Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov a poslankýň elektronicky, páni poslanci 
Bajan a Švaral deklaratórne, takže spolu máme 44 hlasov ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL. Prechádzame na bod číslo 18. 
 
Bod č. 18 
 
Odpočet aktivít Kancelárie BSK v Bruseli za rok 2020 a rámcový plán aktivít na rok 2021. Slovo 
odovzdávam pani Lukáčovej opäť. Nech sa páči. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Je to tradičný materiál, ročný odpočet aktivít našej 
kancelárie v Bruseli. Dôležité je povedať, že sme sa presunuli absolútne do online priestoru, 
ale bruselská kancelária neprestala pracovať a samozrejme neprestala hájiť ani naše záujmy 
a rovnako tak isto fungovala aj národná delegácia, pán župan bol vo všetkých svojich 
povinnostiach, ktoré mu vyplývajú zo všetkých členstiev v rámci výborov a komisií 
a predsedníctiev v rámci Výborov regiónov. Dôležité sú asi informácie také by som povedala 
praktického charakteru. Najväčší nápor práce vo vzťahu k lobovaniu našich priorít sme mali 
posledný kvartál roku 2020 kedy sa pripomienkovala a schvaľovala regulatíva týkajúca sa 
nového programového obdobia v Európskom parlamente. Zažili sme si ako keby novú 
skúsenosť, že nestačí mať vyrokované veci na úrovni rádia, na úrovni Európskej komisie, čo 
možno stačilo predchádzajúce obdobie a teraz nám vysoko a silne zasiahol do procesov 
parlament, ktorý jeho pozmeňujúce návrhy a doplňujúce boli v príkrom rozpore našich stratégií 
v rámci metropolitných regiónov a preto sme naozaj zasiahli v poslednej chvíli možno 
aktívnejšie ako národný štát. Podarilo sa naozaj niektoré veci vylobovať, vrátiť späť do 
pôvodných koľají, respektíve na nejakú strednú čiaru. Týka sa to hlavne otázky transferov 
a otázky flexibility a vy viete, že ak by sme išli na originálne peniaze je to katastrofa pre naše 
územie. Je to niekde okolo 40 miliónov eur pre všetkých účastníkov v našom kraji a keď 
hovoríme o možnosti využitia všetkých transferov a flexibility, tak sme na 2 miliardách. Takže 
stále pracujeme na dvoch miliardách. Regulatíva nám to dovoľuje a teraz to už musíme vybaviť 
iba národnom štáte a o tom sa bude týkať potom aj ďalší materiál, jeho aj rozšírenie 
uznesením, ktoré sme si dovolili pripraviť. Čiže toľko z mojej strany. Samozrejme ten plán na 
ďalší rok je, veríme, že sa dostaneme niekde pól na pól fyzické stretnutie a potom aj online 
stretnutia. Samozrejme naďalej pracovať na našich pozíciách v rámci Operačného programu 



Slovensko, naďalej pracovať na našich pozíciách v rámci Plánu obnovy, samozrejme 
cezhraničných programov no a kontinuálna práca aj vo Výbore regiónov vo vzťahu 
k metropolitným regiónom. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu programu.  
 
Vladimír Bajan 
 
Môžem predseda otázku? 
 
Juraj Droba 
 
Vlado Bajan ak dobre počujem Áno, nech sa páči. Samozrejme. 
 
Vladimír Bajan 
 
Jedna otázka, máme niekoho kto by ma vedel informovať, kde by som sa mohol pýtať 
pravidelne na materiály, ktoré boli rokované na Výbore regiónov? 
 
Juraj Droba 
 
Rozmýšľam, že ako toto zrealizovať. My tie materiály samozrejme tým, že o nich rokujeme tak 
evidenciu máme. Neviem, že či všetci poslanci budú mať o niečo podobné záujem a ak by to 
malo byť individuálne, tak skôr by som asi poprosil pani Lukáčovú alebo pána Tomáša 
Telekyho, aby ťa priebežne informoval. 
 
Vladimír Bajan 
 
Sú niektoré drobnosti, ktoré by som si, tak dobre keď povieš pani Lukáčová, tak bilaterálne to 
vyriešime, nebudem otravovať ostatných ak ich to nezaujíma.  
 
Juraj Droba 
 
Rozumiem. Možno zistíme, že či existuje aj väčší dopyt, alebo si to len ty, ale samozrejme, že 
je to niečo na čo máš nárok a ja budem aj rád, keď o tom niekto bude mať informácie, lebo 
robí sa tam dosť veľa vecí. Takže poprosím asi Barboru nájsť nejaké operatívne riešenie pre 
poslanca Bajana, prípadne pre ďalších, ktorí by mali záujem. Barbora sme s tým ok? 
Barbora Lukáčová 
 
Áno, samozrejme, nie je jediný problém. Pán poslanec buď nás bude informovať o aký druh 
materiálov, myslím tematických, alebo mu budeme zasielať všetky. To je samozrejme, že sa 
spojíme a dohodneme. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem. 
Odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
 



Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 22 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Peter Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslancov a poslankýň elektronicky, páni poslanci 
Bajan a Švaral deklaratórne. Takže ZA máme 42 hlasov, nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol 
PROTI. Ukončujem bod číslo 18 a prechádzame k bodu číslo 19. 
 
Bod č. 19 
 
Odpočet možností získania externých zdrojov financií pre priority BSK 2020/2021. Skôr ako 
nám tento materiál opäť uvedie pani Lukáčová, dovoľte, aby som povedal pár slov aj ja. BSK 
ako metropolitný región čelí enormnému modernizačnému dlhu aj v dôsledku obmedzenej 
oprávnenosti čerpať fondy EŠIF a vážnym štrukturálnym výzvam v oblasti dopravy, sociálnych 
vecí, zdravotníctva, životného prostredia, školstva, ale aj kultúry a cestovného ruchu. Tieto 
výzvy nie je možné zabezpečiť z vlastných zdrojov, ale ani z originálnej alokácie určenej pre 
BSK ako pre rozvinutejší región. Využitie presunu alokácie medzi kategóriami regiónov pre 
BSK predstavuje kľúčovú prioritu, bez ktorej nebude možné realizovať prioritné projekty na 
území nášho kraja. Toto uznesenie je taktiež plne v súlade s uzneseniami jednotlivých 
regionálnych združení miest obcí, ktoré boli prijaté na začiatku minulého roka. Poprosím pani 
Lukáčovú, aby okrem uvedenia bodu aj o ozrejmila doplnenie uznesenia k tomuto bodu v časti 
C a chcem vás osobne poprosiť o podporu, lebo naozaj ako sa hovorí nejde o fazuľky, ide 
o veľké peniaze a ak sa nám podarí zabezpečiť tá flexibilita, ktorá v konečnom dôsledku 
nezávisí od nás, ale závisí hlavne od Európskej komisie, tak by sme potom mohli naozaj 
financovať aj také veci ako povedzme základné školy v obciach a mestských častiach 
a podobne, ktoré nie sú kompetenciou župy, ale vieme týmto spôsobom na ne získať 
financovanie. Nech sa páči odovzdám slovo teraz Barbore. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja asi začnem tam, kde pán župan skončil. My sme si dovolili predložiť 
možno aj takto netradične ešte doplnenie uznesenia v časti C, ktoré prečítam a ja ho potom 
samozrejme aj doplním to vysvetlenie prečo teraz prichádza. Nové uznesenie v časti C by 
znelo ukladá predsedovi Bratislavského samosprávneho kraja viesť rokovania s vládou 
Slovenskej republiky, predovšetkým s Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie Slovenskej republiky a Ministerstvom financií Slovenskej republiky, za účelom 
zabezpečenia prevodu 15 % celkových alokácií Slovenskej republiky pre menej rozvinuté 
regióny na rozvinutejší región v súlade s článkom 105 Nariadenia Európskeho parlamentu 



a Rady, ktorým sa stanovujú spoločné ustanovenia o Európskom fonde regionálneho rozvoja, 
Európskom sociálnom fonde plus, Kohéznom fonde, Fonde na spravodlivú transformáciu 
a  Európskom námornom a rybárskom fonde a rozpočtové pravidlá pre uvedené fondy, ako aj 
pre Fond pre azyl a migráciu, Fond pre vnútornú bezpečnosť a Nástroj na riadenie hraníc 
a víza. Ide v zásade a jednoduchosti toto zložité hovorí o tom, čo som naznačila 
v predchádzajúcom materiáli a to, že bojujeme o to, aby sme mohli v maximálnej miere využiť 
takzvanú, to slovíčko vy poznáte z mojich vyjadrení, flexibilitu a presun finančných 
prostriedkov z menej rozvinutých regiónov na rozvinuté. Dovoľuje nám to regulatíva. 
Momentálne prechádza už debata na úrovni národnej verzus regionálnej práve o alokáciách, 
teda o objeme peňazí pre každé jedno územie s tým, že naše originálne peniaze sú na úrovni 
40 miliónov tam, kam sa vieme touto flexibilitou, ale aj inými opatreniami je na úrovni 2 miliárd. 
Presne tak, ako pán predseda povedal, sú to peniaze, ktoré potrebujeme na hasenie 
najdôležitejších problémov na našom území. Vy viete, že od leta prechádza debata s územím, 
kde sa snažíme identifikovať najväčšie bolesti a teda nejakým spôsobom aj na základe dát dať 
na stôl objektívnu aj subjektívnu potrebu. Vychádza nám to samozrejme do oblasti školstva, 
dopravy, sociálnych vecí, životného prostredia, ale aj kultúry a cestovného ruchu a ak by tieto 
peniaze samozrejme neprišli, tak by sme ich nemohli realizovať v plnej miere, respektíve 
v maximálnej obmedzenej miere. Preto sme si dovolili takéto uznesenie doplniť do tohto bodu, 
pretože nám to pripadá jednak, práve v tomto bode to má byť a jednak samozrejme vo vzťahu 
k času, že sa naozaj schyľuje, celý apríl a máj budeme sa rozprávať o alokáciách. To 
znamená, že pán župan by veľmi pomohol aj mandát zo strany zastupiteľstva. Je to teda 
politické, deklaratívne uznesenie o ktoré sa uchádzame o vašu podporu a tak ako bolo aj 
zdôvodnené, takéto isté uznesenie je inými slovami prešlo po jednotlivých ZMO, či už sú to 
ZMO mestských časti, samozrejme aj v súlade s požiadavkami Hlavného mesta a jednotlivých 
regionálnych ZMO, ale aj okresných miest, keďže tam vidíme svoje priority. Možno len veľmi 
krátko ešte k materiálu. Materiál je tradičný materiál. Raz do roka odpočtujeme prácu môjho 
odboru, ktorý sa skladá z tej projektovej časti, kde máte konkrétny odpis projektov, ktoré boli 
v realizácií či už teda fyzickej, finančnej alebo v príprave. Viete sa naozaj dočítať o stave 
každého jedného projektu a tá druhá časť sa práve týka práce inštitútu. Inštitút sa v prvom 
rade venoval v predchádzajúcom roku príprave PHSR a príprave Integrovanej územnej 
stratégie, čiže novému programovému obdobiu a naozaj spolupráci v maximálnej interakcii 
s územím pripravuje tieto dva dokumenty tak, aby sa stali nosnými na čerpanie štrukturálnych 
fondov. Okrem toho pripravujeme ešte a pracujeme na sektorových politikách, respektíve tých 
dokumentoch, kde potrebujeme veci, ešte by som to nazvala detailnejšie preskúmať. Máme 
za sebou práve schválené PUM-ko a aj schválenú sociálnu inklúziu a pred nami je veľká 
stratégia zdravotníctva na ktorú naozaj sa opierame, pretože potrebujeme tam mať konkrétne 
dáta. Rovnako ešte máme adaptačný plán extravilánu krajiny, sú tam ale aj databanka, 
opatrenia v rámci dopravy, strategické by som to povedala neuralgické body v rámci dopravy 
a dopravných križovatiek a zároveň je tam aj významná koncepcia na šport a mládež. Čiže 
toľko asi v skratke. Nebudem asi viacej to popisovať. Som pripravená na akékoľvek vaše 
pripomienky a otázky. Nech sa páči. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Hlási mi tu, že mi o minútu vypne monitor. Poprosím, aby ste tomu 
zabránili. Dobre. Dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu aj k tomuto bodu programu. 
Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy. 
 
Vladimír Bajan 
 
 /slabá zvuková stopa/ 
 
Juraj Droba 
 
Nerozumel som.  



 
Vladimír Bajan 
 
Formálne uznesenie by nemalo ukladať predsedovi, lebo môže len odporúčať. A nech si 
právnik na to pozrie.  
 
Juraj Droba 
 
Dobre, to myslím, že vyrieši Matúš Šaray práve teraz s predsedom návrhovej komisie, takže 
ja už dostanem vlastne na hlasovanie to uznesenie, alebo ten návrh tak, ako má byť. Dobre, 
ukončujem rozpravu. Dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo predsedovi návrhovej komisie. 
Nech sa páči. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne pán župan. Ja len pre poriadok sa spýtam, či si osvojujete ten bod C tak, ako 
ho prečítala pani Lukáčová. 
 
Juraj Droba 
 
Áno, osvojujem si bod C.  
 
Marek Machata 
 
Dobre. Takže budeme hlasovať o tomto uznesení. V časti A berieme na vedomie, v časti B 
ukladáme riaditeľke Úradu BSK a v časti C žiadame predsedu, nie ukladáme predsedovi 
a zbytok tak, ako to prečítala pani riaditeľka Lukáčová. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 23 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo elektronicky 42 poslankýň a poslancov. Dvaja 
deklaratívne, takže 44 ZA. Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Prechádzame postupne 
na bod číslo 20. 
 
Bod č. 20 
 
Návrh Koncepcie územného rozvoja cyklotrás Bratislavského samosprávneho kraja vo vzťahu 
k Integrovanému dopravnému systému a významným bodom cestovného ruchu – Aktualizácia 
číslo 2. O úvodné slovo poprosím pani riaditeľku Odboru územného plánu, GIS a životného 
prostredia, pani Máriu Rajeckú. Pani Rajecká ste s nami? 
 



Mária Rajecká 
 
Áno. Počujeme sa? 
 
Juraj Droba 
 
Výborne. Nech sa páči, máte slovo.  
 
Mária Rajecká 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Dovoľte mi 
v krátkosti predstaviť predkladaný materiál Aktualizácia číslo 2 cyklokoncepcie. 
Cyklokoncepcia bola spracovaná v roku 2015 a následne aktualizovaná v roku 2017. Jej 
účelom je vlastne odľahčiť preťaženú cestnú dopravu a vybudovaním cyklotrás tak, aby 
prepájali intenzívne urbanizované prostredia územia s vysokou mierou pracovných príležitostí 
a strategickými prestupnými terminálmi hromadnej dopravy. Aktualizácia číslo 2 reaguje na 
nové rozvojové aktivity v regióne a zabezpečuje reálne a logistické prepojenie miest a obcí 
a ich napojenia na jednotlivé priemyselné parky a tie prestupové terminály. Reflektuje aj nové 
programové obdobie 2021 – 2027, nakoľko koncepcia slúži aj ako ratifikačný dokument pre 
čerpanie externých finančných prostriedkov pre podporu výstavby cyklodopravných trás. 
Materiál prešiel prerokovaním v jednotlivých komisiách. Pripomienka k materiálu bola 
vznesená na Komisii európskych záležitostí, regionálnej spolupráce a cestovného ruchu. 
Pripomienka sa týkala vypustenia úseku cyklotrasy, ktorá zasahovala do chráneného vtáčieho 
územia Sysľovské polia. Uvedená pripomienka bola akceptovaná a je zapracovaná v už 
predkladanom materiáli. Vážené pani poslankyne a vážení poslanci, dovoľte mi uchádzať sa 
o podporu tohto materiálu.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľke Rajeckej a otváram teraz rozpravu k tomuto bodu 
programu.  
 
Vladimír Bajan 
 
Môžem predseda? 
 
Juraj Droba 
 
Nech sa páči pán Bajan. 
 
Vladimír Bajan 
 
Pani riaditeľka Rajecká hovorila o vypustení jednej časti územia. Ktorej presne cyklotrasy sa 
to dotýka z tých dvanástich hlavných? 
 
Juraj Droba 
 
Pani riaditeľka, poprosím o reakciu. 
 
Mária Rajecká 
 
Z tých hlavných ani jednej. Naozaj to bola len taká spojka, ktorá ide vlastne cez chránené 
vtáčie územie Sysľovské polia, ktorá bola prerokovaná aj s cyklokoordinátorom Hlavného 
mesta, čiže je to územie Hlavného mesta. Bola následne vylúčená lebo naozaj ochrana dropov 
v tomto území je prvoradá. 



 
Vladimír Bajan 
 
Dobre. Ďakujem pekne. ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 
a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ochrana drobov je prvoradá. 
 
Juraj Droba 
 
Drobov? 
 
Ľudmila Farkašovská 
 
Dropov. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Pán župan dajte prosím hlasovať o tomto materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Chrániť ma netreba. Ja sa ochránim aj sám, ale nech sa páči teraz poprosím, aby 
ste hlasovali o tomto uznesení tak, ako bolo navrhnuté. 
 
Hlasovanie č. 24 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Peter Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. ZA hlasovalo 41 poslankýň a poslancov elektronicky. Dvaja deklaratórne, takže 
dohromady je 43 hlasov ZA, nikto sa NEZDRŽAL a nikto nebol PROTI. Dovoľte, aby som 
ukončil bod číslo 20 a prechádzame na bod číslo 21. 
 
Bod č. 21 
 
Návrh na predloženie žiadosti v rámci výzvy číslo 2020/001 Fondu na podporu športu na 
vybudovanie športového areálu Strednej zdravotníckej školy, Záhradnícka 44, Bratislava. 
Poprosím opäť pani Barboru Lukáčovú o úvodné slovo k tomuto materiálu. Barbora počujeme 
sa? Barbora, stratili sme vás. 
 



Barbora Lukáčová 
 
Áno, ospravedlňujem sa. Som späť. 
 
Juraj Droba 
 
Máme vás, dobre. Nech sa páči, máte slovo. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Pán župan môžem ku Strednej zdravotníckej škole? 
 
Juraj Droba 
 
Na to čakáme. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Výborne. Lebo ja som mala predtým ešte BRDS. Ospravedlňujem sa.  
 
Juraj Droba 
 
Záhradnícka 44, zdravotná škola, áno, nech sa páči. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem. Ospravedlňujem sa ešte raz. V zásade ide o predloženie dokumentu, ktorým sa 
uchádzame o podporu v rámci novootvoreného a zrealizovaného alebo teda naliateho doňho 
peňazí zo štátneho rozpočtu. Je to Fond na podporu športu, ktorý spravuje Ministerstvo 
školstva. Podmienky boli nasledovné: predložiť projekt školského areálu, ktorý má 
vysporiadané majetkové vzťahy, spravenú projektovú dokumentáciu, platné stavebné 
povolenie ak je potrebné, alebo platnú ohlášku a vyhlásené verejné obstarávanie. Zo všetkých 
tých projektov, ktoré máme ambíciu robiť v takomto momente pred tento deadline bola 
pripravená areál Strednej zdravotníckej školy na Záhradníckej 44, čiže predkladáme projekt 
v celkovom objeme peňazí 196 000, pričom spolufinancovanie v zmysle výzvy je až 50%, 
takže 98 000 preukazujeme vlastných prostriedkov. Sme pripravení v prípade aj teda 
pozitívneho ohlasu pokračovať v tomto trende, tak ako sme naznačili. Máme pripravené ďalšie 
projekty v zmysle realizácie z vlastných zdrojov a záväzku. Každý okres aby mal tam 
samozrejme kde je to možné do konca volebného obdobia zrevitalizovaný a plne 
zrekonštruovaný funkčný areál školský aspoň jeden. Čiže v tomto smere je aj tento dokument. 
Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu 
prihlášku do rozpravy, takže rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech 
sa páči. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 
predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči hlasujte. Najprv sa prezentujte, potom hlasujte, teraz. 
 
Hlasovanie č. 25 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Švaral ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslankýň a poslancov elektronicky, dvaja sa 
pridali deklaratórne, takže dohromady bolo 42 hlasov ZA. Nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol 
PROTI. Bod číslo 21 týmto ukončujem a otváram bod číslo 22. 
 
Bod č. 22 
 
Návrh na poskytnutie dotácií pre rok 2021 z BRDS v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia 
Bratislavského samosprávneho kraja číslo 5/2020 o poskytovaní dotácií z rozpočtu 
Bratislavského samosprávneho kraja. O úvodné slovo poprosím Mareka Vlčeja, nech sa páči. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážene pani poslankyne, vážení páni poslanci, celý proces 
BRDS začal na decembrovom zastupiteľstve predchádzajúci rok. 20.12. boli vyhlásené výzvy. 
Celý ten proces bol náročný jednak z dôvodu pandémie a jednak z toho dôvodu, že bol 
založený, alebo teda spustili nový čisto elektronický systém na podávanie žiadostí. Výzvy 
pôvodne boli naplánované tak, že 3 zo štyroch schém sa ukončia 15. januára a podpora 
ochrany životného prostredia a rozvoja vidieka sa ukončí 31. januára. Tým, že toto obdobie 
bolo poznačené takmer totálnym lockdownom, jednoducho boli problémy čo sa týka 
vybavovania potrebných náležitostí. Zastupiteľstvo v januári rozhodlo, že výzvy sa predĺžili do 
15. februára. Zároveň zastupiteľstvo, ktoré sa koná dnes bolo pôvodne plánované na 09.04., 
takže aj z tej opačnej strany sa nám poposúvali dni a termíny a celý ten proces schvaľovania 
a hodnotenia, potom následného prerokovania v Dotačnej komisii bol výrazne zúžený, ale 
nakoniec sa nám podarilo predložiť, myslím si, že včas, alebo v tom termíne 5 dní do dotačnej 
komisie návrh hodnotiacej komisie a dotácie, alebo teda žiadosti mohli byť schválené a budú 
podporené. Čo sa týka štatistiky, veľmi rýchlo, prišlo nám 676 žiadostí, minulý rok to bolo zruba 
800. najviac žiadostí nám prišlo v kultúre, kde ich bolo 365, potom v športe 192, v ochrane 
životného prostredia a rozvoja vidieka 74 a v mládeži 45. Z týchto 676 žiadostí by malo byť 
teda podporených 353, čo je zhruba 52%, čiže dá sa povedať, že každá druhá žiadosť získa 
podporu v rámci BRDS. Čo je novinkou tento rok je rezervný list, čiže nad rámec týchto 
schválených žiadostí máme ešte určené zásadným projektom, ktoré budú podporené v tom 
prípade, že z tých schválených sa niekto o svoju dotáciu neprihlási, z rôznych dôvodov 
nepodpíše zmluvu do určitého termínu. Na ten podpis bude mať každý minimálne mesiac, ak 
sa ukáže, alebo ak nahlási, že nemá záujem o dotáciu, keďže situácia je taká aká je, tak 
dotácia alebo teda finančné prostriedky budú môcť použité na ďalší projekt v poradí v zmysle 
rezervného listu. Čo sa týka samotného hodnotenia, tak bolo to ako každý rok, že nie všetci 
boli spokojní ale nikdy sa nedá vyhovieť všetkým. Hodnotiaca komisia navrhla nejaké 
hodnotenie, dotačná komisia sa v drvivej väčšine prípadov, teda uspokojila, alebo podporila 
návrh dotačnej komisie, čiže z tohto pohľadu to berieme tak, že boli naozaj podporené tie 



najlepšie projekty. Potom na stretnutí poslaneckých klubov zaznela otázka rozvrstvenia 
podpory do jednotlivých regiónov. Keď sme to prerátali, tak nakoniec to rozloženie podpory 
z finančného hľadiska kopíruje rozloženie obyvateľstva v kraji. Takmer presne sa podarilo 
poslať peniaze do každého regiónu v tom istom pomere ako je jeho počet obyvateľov v rámci 
BSK. Tá odchýlka je akurát 4% pri Bratislave, ktorá dostala o to menej voči okresom Malacky, 
Pezinok a Senec. Pred necelým rokom pán predseda sľúbil, že urobíme všetko pre to, aby 
BRDS tento rok prebehlo. Myslím si, že sa nám to aj podarilo. Teraz sme tu pred schválením 
a teda BRDS bude úspešne zavŕšené. Ďalšie kroky budú podpisovanie zmlúv a v druhej 
polovici roka sa budeme venovať zúčtovaniu. Keď teda ukončíme BRDS zajtra by sme chceli 
spustiť druhú časť dotačného systému v rámci BSK a to sú mimoriadne dotácie. BRDS na rok 
2022, k tomu sa dostaneme v druhej polovici roka, predpokladám, že schvaľovať sa to bude 
na predposlednom zastupiteľstve, čo je zmena oproti predchádzajúcim rokom. Na základe 
nového VZN už vieme schváliť výzvy aj o niečo skôr a vytvorí nám to teda lepší časový priestor 
na podávanie žiadostí a ďalšie kroky. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram týmto rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvého do 
rozpravy evidujem prihláseného pána poslanca Pekára. Za ním pôjdu poslankyne, poslanci 
Uhler, a Ovečková. Nech sa páči. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Ja by som chcel na úvod poďakovať všetkým 
zamestnancom, ktorí pripravovali materiál do komisie a to vlastne pán Vlčej ako vedúci 
oddelenia rozpočtu, potom spracovatelia pani Filipová, pani Krasňanská, Sandtnerová, 
Pohánka. Tieto materiály boli veľmi promptne pripravené v predstihu, prehľadne a takisto aj 
všetkým členom dotačnej komisie. Jasné, že nie všetci sme mohli byť spokojní s týmto 
prerozdelením, ale v rámci možností balíku peňazí a nejakých ústupkov sme sa dohodli 
a poprosíme všetkých poslancov, ktorí budeme hlasovať o tejto dotácií, aby sme schválili tento 
predložený návrh a aby mohli neziskové organizácie čerpať na svoje činnosti a takisto chcem 
podotknúť to čo už povedal pán Vlčej. My sme pred rokom nechválili, alebo teda stiahli sme 
návrh na dotačnú schému a tento rok sa k tomu vraciame a to je to čo sme sľubovali aj tí 
poslanci, ktorí sme hlasovali ZA zrušenie dotačnej schémy v predchádzajúcom roku, že ak 
bude situácia dovoľovať, tak tá schéma bude pokračovať a je to dnes tu a poprosím o podporu 
tohto materiálu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujem. Druhým v rozprave prihlásený je pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Vážení poslanci, chcem sa s vami podeliť tiež o jeden vynikajúci zážitok z tejto slávnej 
dotačnej schémy a komisie. Viete dobre, že ja nie som zástanca dotačnej tejto schémy a už 
vôbec neverím dotačnej komisii, ktorá pripravuje tieto veci a za chvíľku vám skúsim dať 
prakticky prečo. Obce Limbach, Ivanka, Vysoká, Borinka dali rovnaký návrh na nabíjacie 
stanice bicyklov. Dve dostali, dve nedostali. Zopakujem, rovnaká dodávateľská firma, rovnaký 
projekt. Ja nakoľko nie som zástanca tejto dotačnej komisie, ani týchto dotácií a páčilo sa mi 
to, čo bolo minulý rok, ja by som to zopakoval aj pre nadchádzajúci rok, lebo už teraz tie dotácie 
asi pôjdu, lebo ten systém, že keď sa jedná o peniaze, tak v našom prípade pravdu, spokojnosť 
a spravodlivosť tam už to niekto povedal inými slovami, nie je treba hľadať. Prečítal som si 
potom, čo som sa dozvedel, že proste tá dotácia na tú stanicu moju, prvá žiadosť po 4 rokoch 
alebo po piatich, že bola zamietnutá, tak som si prešiel tých 96 slávnych strán, čo všetko 



podporujeme. A keďže podporujeme to, čo podporujeme, ak dovolíte ja sa budem držať svojej 
zásady a budem hlasovať na červený rámik. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalší prihlásený do rozpravy je pán poslanec Uhler. 
 
Jozef Uhler 
 
Ďakujem za slovo. Moja otázka znie, že keď minimálna výška dotácie je 5000 a maximálna 
výška 15 000 ako môžeme prideľovať dotácie vo výške 3 a pól, 4 tisíc a podobne? 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. To bude otázka na pána kolegu Vlčeja. Ten bude odpovedať na záver reagovať na 
vás, takže ďalšia v rozprave je pani poslankyňa Ovečková, nech sa páči. 
 
Lýdia Ovečková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela pekne poďakovať všetkým teda hodnotiteľom, ktorí 
sa podujali na túto neľahkú úlohu. Naozaj odviedli z môjho pohľadu veľmi dobrú, kvalitnú 
prácu. Rovnako by som sa chcela veľmi pekne poďakovať všetkým zamestnancom Úradu 
BSK, ktorí teda v extrémnom krátkom termíne boli schopní všetko administrovať, spracovať 
a pripraviť do takej podoby, aby teda my ako dotačná komisia sme to mali pripravené a mohli 
sme tento materiál si naštudovať a navrhnúť pridelenie dotácií a taktiež sa chcem poďakovať 
všetkým členom Dotačnej komisie za veľmi konštruktívnu, veľmi vecnú diskusiu, ktorá vlastne 
bola vedená pri prideľovaní dotácií. Takže naozaj ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Kisková. Nech sa 
páči.  
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Rovnako tak sa chcem poďakovať všetkým a hlavne teda župe, že 
napriek tej ťažkej situácií sme tu dnes a môžeme odsúhlasiť dotácie, takže veľká vďaka 
a zároveň by som pána predsedu Pekára chcela veľmi pekne poprosiť, aby sme ešte v jarnom 
termíne, teda v apríli alebo v máji zvolali komisiu dotačnú a hovorili o budúcoročnej schéme, 
aby sme to nenechali na poslednú chvíľu a aby sme všetky tie pripomienky, ktoré sme 
v procese mali, aby sme si ich prediskutovali a teda aby už tá schéma zahŕňala naše 
pripomienky. Veľmi pekne ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Kiskovú bude reagovať pán predseda 
Dotačnej komisie Pekár. Nech sa páči Dušan. Dušan zatiaľ ťa nepočujeme.  
 
Dušan Pekár 
 
Súhlasím s pani poslankyňou Kiskovou a poprosím úrad, aby registroval tento termín, ak sa 
bude dať sa môcť stretnúť, dúfam, že už prezenčne sa budeme môcť stretnúť, tak potom by 
sme k ďalšej dotácií sa stretli a diskutovali o tých vašich bodoch, ktoré ste navrhovali. 
Ďakujem. 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Greksa. Marian, nech 
sa páči. 
 
Marian Greksa 
 
Ja chcem len Dušanovi tuna verejne tiež povedať proste, že veľmi ma mrzí, že sme mu 
nevedeli prideliť nič, len ten úzus, ktorý sme si v podstate schválili pre dobro a nazvem to plus 
mínus spokojnosť všetkých zúčastnených, to znamená aj odbornej komisie aj nás poslancov, 
že oni urobia nejaké percentuálne vyjadrenie tých návrhov a od 60% do toho my už 
nezasahujeme a nad 60% vieme zmeniť nejaké čísla, alebo niekde pridať, niekde ubrať, tak 
toto spôsobilo to, že sme nemohli už zasiahnuť napríklad do dotácie preňho a mrzí ma to. 
Neviem ako by sme to vyriešili priznám sa, lebo nechcem povedať, že nemajme odbornú 
komisiu, odborníkov. Ja si myslím možno, že by tá odborná komisia mohla fungovať, akože 
nech funguje ako je, ale my by sme mali dostať do ruky elaborát komplet všetkých tých žiadostí 
a vedieť s nimi robiť proste, lebo predsa len my ako poslanci sa na to občas pozeráme aj 
z nejakého iného uhla pohľadu ako len čisto, čisto z umelecko-odborného, alebo ja neviem 
ako by som to nazval. Takže mrzí ma to, no. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou na poslanca Greksu je poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Ja chcem povedať, že ten môj názor by bol taký či by sme to dostali, lebo nedostali, lebo môj 
názor bol taký vtedy, keď som nikdy o žiadnu dotáciu nežiadal. Ja spochybnil som od samého 
začiatku tých odborníkov, čo dávajú tie percentá. nespochybňoval som to, čo je v komisii 
zastupiteľstva. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Týmto uzatváram rozpravu, ale ešte predtým budú reagovať ja a dvaja moji 
kolegovia. Jeden je Marek Vlčej a ešte Barbora Lukáčová. Ja poviem k tým dotáciám toľko, že 
po roku covidu je občianska spoločnosť naozaj na kolenách a ja si myslím, že napriek tomu, 
že som skôr taký ekonomicky prudérny, tak nehovorím, že je naša povinnosť, ale minimálne 
naša morálna povinnosť snažiť sa udržať pri živote aj kultúru, aj šport, aj niektoré ďalšie oblasti. 
Takže áno, som hrdý na to, že župa tento dotačný systém má, že ho prevádzkuje. Chcem 
veľmi pekne poďakovať tým poslancom, poslankyniam, ktorí ho pochválili, ktorí vnímajú, že 
naozaj ľudia na úrade si robia strašne veľa práce aj navyše len aby sa uistili a zabezpečili, aby 
ten program fungoval perfektne. Čo ma nesmierne teší je, že napriek tomu, že tam kde sa 
rozdávajú peniaze tak vždy vznikajú rôzne šumy, neviem čo, tak tuna nebola nikdy vyslovená 
ani len nejaký tieň podozrenia ohľadom úplnej transparentnosti. To je strašne dôležité. 
Môžeme mať rôzne názory na to, že kto by mal a kto by nemal byť v tých hodnotiteľských 
komisiách, ale myslím si, že snažíme sa oslovovať tých o ktorých si myslíme, že sú najlepší 
a potom samozrejme niektorí z nich majú právo aj povedia, že nie, nemám na to čas, nechce 
sa mi to a tak ďalej, ale myslím si, že ten systém už je v celku vyštrnganý a funguje a tam kde 
sú nejaké drobné muchy, tak sa ich snažíme vychytať. Takže toľko poviem za úrad a ešte raz 
ďakujem a oceňujem, že si všímate prácu našich ľudí, lebo fakt sa na tom strašne maká. Teraz 
odovzdám slovo Marekovi Vlčejovi, aby reagoval na tie otázky, ktoré padli. 
 
 
 
 



Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja by som zareagoval na pána Uhlera čo sa týka tých výšiek 
dotácií. V každej výzve je nastavený interval, je stanovená nejaká minimálna výška 
a maximálna výška a vlastne tie dotácie sa pohybujú v tomto intervale. Tu by som chcel ale 
zase povedať, že v rámci kultúry tá pôvodne avizovaná minimálna výška bola ešte nakoniec 
po súhlase hodnotiacej a dotačnej komisie znížená a je to z toho dôvodu, keď nadviažeme na 
pána predsedu, že občianska spoločnosť je na kolenách a tie jednotlivé občianske združenia 
tých financií nemajú dostatok, čiže dotačná komisia aj hodnotitelia týmto podporili väčší počet 
subjektov, než by sa v tej pôvodne avizovanej minimálnej výške dalo podporiť. Tá minimálna 
výška bola nastavená ešte v novembri keď sa riešili výzvy. Prax ukázala, že aj tá nižšia suma 
veľa tým združeniam pomôže. Čo sa týka pána Dvorana, tak to sa týka schémy ochrany, 
podpory životného prostredia a rozvoja vidieka. Tam by som si dovolil posunúť slovo na pani 
Lukáčovú, ktorá vám k tomu ešte viac povie. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja môžem len povedať, že sa nám ani len na hodnotenie spomínané 
dva projekty nedostali. Hovoríme o obci Vysoká pri Morave a obci Borinka a to z dôvodu, že 
nemali dostatok objemu peňazí tak, ako znela výzva. Čiže to je ten najväčší problém, že 
nesplnili tie formálne náležitosti výzvy. V prípade, že by splnili formálne náležitosti výzvy sú 
predmetom hodnotenia a vzhľadom na charakter projektu boli určite podporené. Čiže pozor, 
nevieme dať peniaze niekomu, kto nesplní formálnu náležitosť výzvy. To sa jednoducho nedá. 
To nie je ani otázka hodnotiteľov, to nie je ani otázka objemu peňazí, myslím, ktoré máme 
k dispozícií, to nie je ani otázka neschopnosti, alebo by som povedala dohody medzi dotačnou 
komisiou a odbornou komisiou. Naozaj, že by splnili formálnu náležitosť by boli určite 
odporúčané na schválenie, pretože tých peňazí sme dokonca z tejto schémy posunuli na 
životné prostredie. Bol by to vítaný a očakávaný projekt a tak, ako spomenul pán starosta, išlo 
o obsahovo, teraz nehovorím, že technicky, ale obsahovo rovnaké projekty také, aké sme 
podporili. Naozaj bohužiaľ nesplnili formálne náležitosti výzvy, vo výške žiadaných financií 
musí byť minimálne 5000. To je v rámci tejto schémy. Schému schvaľujú poslanci na 
zastupiteľstve. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickými poznámkami ešte na záver pán poslanec Uhler a pán 
poslanec Dvoran. 
 
Jozef Uhler 
 
Prosím vás je to tak, že v životnom prostredí bola minimálna výška 5000 eur? Môže mi to 
niekto potvrdiť?  
 
Barbora Lukáčová 
 
Áno. Na projekt, ktorý mohol byť predkladaný nemusí byť pridelených 500 ale na projekt, ktorý 
sa uchádza, musí sa uchádzať o minimálnu výšku 5000. Neznamená, že mu musí byť 
pridelených 5. Tak. 
 
Jozef Uhler 
 
Lebo bolo vo výzve napísané, že minimálna výška dotácie je 5000, tak preto sa pýtam.  
 
 
 



Juraj Droba 
 
Barbora budete ešte reagovať? 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ale dotácia je aj spolufinancovanie.  
 
Barbora Lukáčová 
 
Určite zodpovedala pani Aufrichtová. A nie naozaj, minimálnu výšku, ktorú vždy je to pri každej 
jednej výzve o ktorú sa uchádza, to neznamená pridelená.  
 
Vladimír Bajan 
 
No ak môžem do toho. Tá spodná hranica je len orientačná a nezáväzná pre hodnotiteľov, tak 
ju zrušme. Lebo predkladateľ si nastaví projekt na 5000 a čaká čo? Ako to nemá nejakú 
vnútornú logiku.  
 
Juraj Droba 
 
Beriem to ako návrh pána poslanca Bajana o ktorom asi budeme diskutovať a prípadne ak by 
sme si ho osvojili, tak tu potom budeme predkladať na ďalšie zastupiteľstvo. Ešte po faktickej 
pána poslanca Dvorana sa hlási o faktickú aj pán poslanec Solga. 
 
Oliver Solga 
 
Dobrý deň ešte raz. Ja by som len chcel pripomenúť slová pani Kiskovej. My sme sa nakoniec 
aj na tej našej komisii dohodli, že budeme sa tomu venovať v apríli, v máji a potom môžeme 
zohľadniť aj pripomienku pána Bajana, alebo ostatných. Určite môžem povedať za Komisiu 
kultúry ako predseda, že som v prvom rade veľmi šťastný, že vôbec sme mohli mnohé projekty 
podporiť slušnými sumami. Som rád, že konečne nabiehame do takého normálneho módu 
a znovu, aby to neodišlo do stratena poprosím, aby sme sa naozaj a nie len členovia Dotačnej 
komisie, kultúre, alebo inej alebo aby sme sa aj s ďalšími, ktorí budú mať záujem na pôde BSK 
zišli. Ďakujem pekne. 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Posledná faktická pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Som jak v tej reklame niekedy vyzírate, my vyzírame, vyzírm. Celkový rozpočet som mal 5268. 
Prepáčte, že som chcel dať spolufinancovanie 1317, nie, že som mal žiadať 5000 a mať 
spoluúčasť 268. Keď mi niekto povie, že toto má logiku odstupujem. Znovu zopakujem. Mal 
som dať 5000 a 268 ja. Dal som, že 3951 a 1317 spolufinancovanie obec. Povedzte mi kde to 
má logiku. 
 
Juraj Droba 
 
Dušan ďakujem. Tvoj pohľad si ceníme lebo je vždy veľmi praktický a tne do živého ako sa 
hovorí. Áno, budeme sa zamýšľať aj nad tým ako môže náš úrad kontaktovať hlavne vás 
starostov teda ak náhodou tam nejaká formálna podmienka nebude splnená alebo niečo 
podobné, aby vedeli, že sa to ešte rýchlo dá napraviť. Aby ste nevypadávali z tých kôl kvôli 
nejakej administratívnej záležitosti. Takže na toto sa určite ešte pozrieme. Je v záujme nás 
všetkých aby to naozaj fungovalo čo najlepšie. Takže áno, pripomienky berieme aj vrátane tej 



poslednej. Neevidujem už žiadne ďalšie žiadosti o príspevok ani do rozpravy ani s faktickou, 
takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan dajte prosím hlasovať o materiáli tak ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č.26 
 
Vladimír Bajan 
 
Bajan ZA. 
 
Peter Švaral 
 
Švaral ZA. 
 
Ján Buocik 
 
Buocik ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. ZA hlasovalo 38 poslankýň a poslancov elektronicky, traja deklaratórne, čiže 41 ZA. 
PROTI jeden poslanec a ZDRŽALA SA jedna poslankyňa. Ďakujem. Ukončujem bod číslo 22, 
prechádzame na bod číslo 23, ktorým sú Interpelácie. 
 
Bod č. 23 - Interpelácie 
 
Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, chce niekto z vás vystúpiť s interpeláciou? 
Neevidujem žiadnu žiadosť o vystúpenie s interpeláciou, takže bod číslo 23 týmto ukončujem 
bez hlasovania, keďže nie je o čom hlasovať a prechádzame na bod číslo 24, tým je Rôzne. 
 
Bod č. 24 – Rôzne 
 
Nech sa páči, chce sa niekto prihlásiť s príspevkom do bodu Rôzne? 
 
Vladimír Bajan 
 
Pán predseda môžem? 
 
Juraj Droba 
 
Áno, nech sa páči.  
 
Vladimír Bajan 
 
Poslednú dobu sa veľmi intenzívne rozprávalo, teda ešte súčasný minister financií rozprával 
o nejakej daňovej zmene daňového systému. A dotýka sa predovšetkým zmien dvoch čiste 
originálnych daní samospráv. Jedna je daň z nehnuteľnosti, čo je bytostne 100% obecná a daň 



z fyzických osôb ktorou to chce kompenzovať, čo je samosprávna, myslím tým krajská 
a obecná. Obidvoch sa nás to bytostne dotýka, preto by som rád aby sme diskusiu ak 
o nejakom návrhu sa dozvieš, respektíve aby sme získali čo najskôr materiál, aby sme mohli 
vo Finančnej komisii, respektíve medzi poslancami, ktorých to zaujíma túto vec prerokovať 
a dať prípadné pripomienky, pretože ide o kľúčové príjmy BSK a samosprávy ako takej a veľmi 
rád by som teda bol, aby sme neostali prekvapení bez toho, že by sme sa k tomu nevedeli 
vyjadriť. Čiže vec stojí taká, že v prípade, že príde nejaká možnosť, aby sme to cez pána 
predsedu Pomichala, alebo niekoho iného ak bude mať záujem túto vec otvorili a začali veľmi 
intenzívne rokovať, pretože je to náš kľúčový problém. Všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Áno, veľmi dobrá otázka a poznámka od pána poslanca Bajana. Ja som, teda je tam 
niekoľko línií cez ktoré sa to rieši. Asi hlavnou platformou pre nás je SK8, kde určite nebudeme 
vynechaní z hry a budeme súčasťou tejto diskusie. ten návrh nie je ešte ani v medzirezortnom 
pripomienkovom konaní. Ak vám mám dať taký nejaký politický kompakt z pozadia týchto 
návrhov, je to niečo čo sa bohužiaľ vyskytlo v Programovom vyhlásení vlády. Myslím si, že 
najväčšia vládna strana sa bude nejakým spôsobom snažiť presadiť tento návrh zákona tak, 
aby v podstate zdaňovali majiteľov drahých nehnuteľností v atraktívnych lokalitách, ale 
zároveň kompenzovali tieto dane ľuďom, ktorí v podstate sa previnili iba tým, že majú veľmi 
nízky príjem, ale žijú vo veľmi drahej nehnuteľnosti. takže toto je nejaký filozofický zámer. 
Strana SaS deklarovala, že nebude podporovať žiadne zvyšovanie daní, takže myslím si, že 
SaS tento návrh podporovať nebude a ja som hovoril o tom aj s ministrom Hegerom ešte 
v čase keď bol ministrom financií a on povedal, že bude ich povinnosťou to navrhnúť, ale 
zároveň to vyzerá tak, že to možno nezíska ani dostatočnú podporu v Národnej rade. Takže 
napriek tomu nenechávajme sa učičíkať, určite si to strážme a určite sa voči tomu vyjadríme, 
lebo samozrejme, že tento návrh by bol úplne devastačný pre obyvateľov. Bol by veľmi 
nepopulárny. Zároveň by síce zvýšil naše príjmy, ale bolo by to na úkor popularity a na úkor 
spokojnosti obyvateľov. Takže áno, budeme sa tomu venovať, zaoberať. Myslím, že aj 
Magistrát urobí svoju robotu a zachytíme to ešte predtým, než by to malo ísť do 
medzirezortného pripomienkového konania.  
 
Vladimír Bajan 
 
Ak môžem, len poznámka k tomu. Nie, my sme účastní SK8, preto som to chcel otvoriť na 
Finančnej komisii, aby si získal nejaký základ pre ďalšiu diskusiu, ktorú by si preniesol do SK8. 
Tak som to pôvodne myslel. Pretože to nemôže byť len problém 8 ľudí, ale samozrejme je to 
bytostný problém všetkých našich 89 obcí a miest.  
 
Juraj Droba 
 
Dobre. Ja sa možno ani nebudem brániť tomu, aby ste ako Finančná komisia vypracovali 
nejaké uznesenie k tomu a môžeme si ho odhlasovať ako poslanci. To len teraz strieľam od 
pása, ale nemám problém s tým, aby sme my ako Bratislavská župa zaujali nejaké stanovisko 
k tomuto návrhu zákona. Takže skúsme to medzi tými z vás, ktorí sa financiám venujú možno 
naformulovať. Skúsme si povedať, že čo by mal byť taký triezvy a zdravý pohľad župy 
a hovorím, nemám problém to odhlasovať a keď to bude mať váhu vašich poslaneckých 
hlasov, tak to bude mať úplne iný význam, ako keby sme len my ako úrad vypisovali listy 
a petície. Toto je môj návrh. Môžeme o ňom hovoriť. Ten čas, kedy má tento návrh zákona 
prísť ešte nie je tak blízko. Keď som hovoril s Hegerom, tak hovoril, že možno až o dva roky, 
že to ešte bude dlho trvať. Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pani vicežupanka 
Pätoprstá. 
 
 
 



Elena Pätoprstá  
 
Nadviažem na túto tému ovplyvňovania kvality života v Bratislavskom regióne cez štátny 
rozpočet, ale tentokrát časť, ktorú majú obyvatelia v rukách a to je, že máme ešte dva dni na 
prihlasovanie obyvateľstva do sčítania. Takže chcem všetkých poprosiť, aj našich starostov 
aby vyzvali obyvateľov aby sa prihlásili napriek tomu, že obec môže aj sankcionovať tých, ktorí 
sa neprihlásia a ja uprednostňujem teda dobrovoľnú podporu nášho regiónu zo štátnych 
financií práve tým, že sa ľudia prihlásia aj svojich príbuzných, ktorí nemajú počítače, alebo 
ktorí nemajú nejakú možnosť sa prihlásiť internetom. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja som osobne natočil také video ako výzvu na poslednú chvíľu, dnes ho zverejním. 
Som tam so svojim synom a ukazujem, že aké je to je jednoduché a ako krátko to trvá než sa 
sčítate. Takže každý z vás, ktorí ste mienkotvorcami vo svojom regióne, vo svojej mestskej 
časti vo svojej obci tak samozrejme predpokladám, že väčšina z vás to už urobila. Tí čo nie, 
tak je to náš spoločný záujem aby sme to urobili. Ďalší prihlásený v rámci rôzneho je pán 
poslanec Greksa. 
 
Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Ja len veľmi krátko. Ak ma niekto počuje z úradníkov, ktorí majú na starosti 
tie dotácie, chcel by som vedieť, alebo viete mi povedať, že kedy asi približne sa budú vyplácať 
už konkrétnym ľuďom alebo konkrétnym sročkám tie dotácie, ktoré sme im priznali len vlastne 
pred týždňom, aby som vedel nejakým svojim známym, ktorí sa ma na to pýtajú odpovedať? 
 
Juraj Droba 
 
Toto je otázka na Mareka Vlčeja, predpokladám, že vie na ňu odpovedať hneď. 
 
Marek Vlčej 
 
Dobrý deň ešte raz. Ja predpokladám, že to bude reálne to vyplatenie do mesiaca až mesiaca 
a pól. Teraz sa pripravia zmluvy, podpíšu sa u nás, zašlú sa žiadateľom, ktorí ju podpíšu za 
ich časť a vtedy vyplácame tie finančné prostriedky. Predpokladám, že to bude taký mesiac, 
možno mesiac a pól. 
 
Marian Greksa 
 
Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do bodu Rôzne je pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Dovoľte, aby som vystúpil v dvoch veciach v rôznom. Najprv by som rád pozval Komisiu 
životného prostredia do Vysokej, aby pozrela ako vyzerajú prístupové cesty k výstavbe mosta, 
že ten magor na CHKO tak ja mne zamietol 18 žiadostí zamietol aj žiadosť na dopravu 
mechanizmov pre vŕtanie pilierov mosta s tým, že sme potrebovali vypíliť jeden strom, nakoľko 
šírka cesty je úzka. A vy sa potom čudujete, že čo sa týka ochrany prírody, že ja mám problémy 
či pri komároch alebo pri takýchto veciach. Príďte, uvidíte to. Je síce veľký týždeň, nechcem 
sa rúhať, ale verte tomu, že niekedy trpím viacej ako Kristus na kríži pri týchto devastátoroch 
prírody našich ochranárov. Verte tomu. A druhé čo by som chcel, vidím pán Buocika, keby 



mohla byť prezenčne zvolaná dopravná komisia ohľadne regionálnych ciest, nakoľko som bol 
na poslaneckom prieskume aj s pánom Švaralom aj Tydlitátom na stredisku Malacky. Minulý 
rok údržba po zime začala september, október, november a tento rok to vyzerá, že to bude 
znovu tak a nakoľko je tam pripravovaných zhruba 12 ciest rekonštrukcie či už z kapitálových 
alebo z bežných výdavkov potrebujem vedieť ako stoja verejné obstarávania, či tie cesty tento 
rok budú robené a kedy. Ale toto by sme najprv si mali spraviť na dopravnej komisii a treba ju 
spraviť prezenčne, lebo keď ideme toto dištančné to je jak keď vychovávame tých naši žiakov 
prvákov a druhákov na diaľku písať a čítať. Dobre? Že keby sa dala zvolať komisia, lebo 
akciovka padla. Neviem či bude rozpočtová, príspevková. Mne to vyzerá tak, že by to malo 
byť tak, jak to mám ja dáko, tak príspevková organizácia, zvislé, vodorovné značenie, údržba 
ciest, kapitálové veci, obstarávanie by ostalo na župe a kto by mal potom dozor pri tých 
opravách či už v bežnom alebo v kapitálovom tých ciest určených by sa rozhodlo, ale s tým, 
že chceli sme prechádzať na novú organizáciu presne pred rokom 1.4., potom 30.6., potom 
sme to dali do 31.12., teraz to malo byť 1.4. a znovu to nebude a mali by sme už vedieť kde 
sa pohybujeme a kde tápame. Všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou na tvoj príspevok pani poslankyňa Pätoprstá. Ja určite ako župan 
podporím taký ten výjazd vás. Samozrejme pri dodržaní pandemických opatrení, ale najlepšie 
bude asi priamo na mieste ak sa to riešiť bude a áno, máš pravdu Dušan v tom, že príspevková 
organizácia bude tá, cez ktorú sa to bude realizovať. Nech sa páči pani vicežupanka. Zatiaľ 
nepočujeme nič. Navrhujem dať poradie pánovi poslancovi Tydlitátovi a k pani Pätoprstej sa 
vrátime ešte. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Prepáčte. 
 
Juraj Droba 
 
A už je to v poriadku. Nech sa páči. 
 
Elena Pätorpstá 
 
Ja som si zabudla zapnúť mikrofón. Ja som chcela len pánovi starostovi, chcela som ho 
poprosiť, aby mi zavolal po zastupiteľstve a som ochotná tam dobehnúť na to miesto, kde je 
problém s tým stromom. Dobre? Zavoláme si. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Asi bude dobré, aby sme sa k tomu aktívne postavili ako župa, takže oceňujem vašu 
snahu pani vicežupanka. Ďalším prihláseným je pán poslanec Tydlitát. Nech sa páči Peter. 
 
Peter Tydlitát  
 
Ďakujem za slovo pán župan. Chcel by som všetky kolegyne a kolegov poprosiť, aby reagovali 
spätnou väzbou na elektronickú poštu, ktorá bola zaslaná 18. marca z oddelenia pána Šaraya 
od pani magistry Stankovej v ktorom boli oslovení všetci poslanci v krátkom komentári 
spoločne s prílohou, ktorá sa má vyplniť v rámci oznámenia funkcií zamestnaní, činností 
a majetkových pomerov verejných funkcionárov. Nakoľko často sa stávalo v minulosti 
nedávnej, že kolegyne alebo kolegovia zmenili adresy, respektíve, áno, adresy elektronických 
pôšt a tým pádom im neboli doručené niektoré materiály. Každý jeden z poslancov, respektíve 
z poslankýň obdržal toto tlačivo, ktoré je potrebné vyplniť do 30.04. Zopár kolegýň a kolegov 
sa na mňa obracalo, že teda kedy ten dátum je. Takže nie je 31.03. ale je 30.04. Takže ja som 



poprosil už pána doktora Šaraya, aby ešte raz len pre istotu, aby sme mali naozaj istotu, že 
všetci obdržali túto informáciu z 18. marca, kde je konkrétne aj to tlačivo tak, ako v minulom 
roku toto tlačivo je schválené Ústavným zákonom, takže je tam aj v tom krátkom komentári 
napísané, že sa nesmie nijakým spôsobom upravovať, ani sa alebo respektíve musí sa vyplniť 
tak ako, ako je tam vlastne celý ten sled neviem, myslím, že trinástich, alebo pätnástich strán. 
Takže k tomu toľko. Poprosím vás ešte je tu jeden taký menší problém, ktorý nám trošku 
zapríčiňuje v súčasnej dobe Národná rada Slovenskej republiky, že sa pripravuje schváliť 
posunutie termínu na predloženie daňových priznaní. Chcem upozorniť všetkých, že všetci 
sme povinní v prípade, že podávame daňové priznanie priložiť ako povinnú prílohu k tomuto 
oznámeniu aj daňové priznanie. Nie potvrdenie o predložení daňového priznania, ale 
konkrétne daňové priznanie. Poprosím vás, aby ste všetci reagovali na to najmä vo vzťahu 
spätnej väzby pani Stankovej, respektíve ak by boli nejaké problémy, pán doktor Šaray je 
účastný na dnešnom rokovaní, poprípade právne oddelenie takisto podá v prípade nejakého 
problému informáciu ako ďalej postupovať. Ďakujem za slovo.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Rozmýšľam, či na to reagovať sa dá teraz alebo nie, ale asi to necháme tak. Budeme 
to riešiť Peter to prvé čo si spomínal a dám ďalšie slovo pánovi poslancovi Krúpovi. Aha, 
pardon, Lívia Poláchová, pani poslankyňa Poláchová reaguje s faktickou poznámkou. 
 
Lívia Poláchová 
 
Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja sa chcem vyjadriť k tomu, čo pán Tydlitát hovoril. Jedna vec 
je, že by som chcela kolegov upozorniť, že podateľňa úradu je otvorená iba od ôsmej do 
dvanástej hodiny. Trošku som na to doplatila, lebo som tam chcela odniesť nejaké veci 
poobede a samozrejme rešpektujem to, že to je zrejme upravené kvôli covidovej situácií a aby 
sme s tým počítali. A druhá vec, chcem sa opýtať ohľadom vypĺňania tohto majetkového 
priznania, tam sa vypĺňajú aj príjmy za inú činnosť a chcem si to teda ako, pýtam sa, že chcem 
si to potvrdiť, či sa tam má dať celková suma za všetky moje príjmy, alebo to mám rozpísať po 
jednotlivých druhoch činností. Čo ja viem, že mám prenájom nehnuteľnosti, živnosť, ďalšie 
príjmy, dohody a tak ďalej. Či to má byť po kúskoch rozpísané, alebo ako jedno číslo suma 
dokopy. Ďakujem veľmi pekne za odpoveď. 
 
Juraj Droba 
 
Odovzdám slovo Matúšovi Šarayovi, nech zareaguje stručne. 
 
Matúš Šaray 
 
Ja len naozaj v krátkosti. V podstate je tam viacero možností si podopĺňať potom tie jednotlivé 
strany. To znamená pokiaľ máte viacej zdrojov príjmov, tak si uvediete, že máte ja neviem 
nejaké dohody, máte pracovný pomer, máte živosť, máte niečo iné a tam potom za každú 
vypĺňate tie jednotlivé sumy. Ale hovorím, keby niečo bolo konkrétne napíšte mne na mail, aby 
sme to neriešili tu v podstate hromadne. Treba sa držať tu toho formuláru. Keď máte niečo 
ďalšie doplniť stranu a tam už potom vypíšete presnú sumu.  
 
Patrícia Mešťan 
 
Ja ak môžem ešte čo sa týka úradu a podateľne od 24.03. je podateľňa už v klasických 
hodinách otvorených, ako predtým, čiže ôsmej do jednej hodiny poobede a potom do tretej 
hodiny. Od ôsmej do dvanástej, prestávka obedná, od trinástej do pätnástej. Čiže klasické 
hodiny. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším, pardon faktická poznámka na túto tému pán poslanec Zaťovič. 
Nech sa páči.  
 
Martin Zaťovič  
 
Ďakujem pekne. Otázka teda, lebo stále nerozumiem tomu, čo mám písať do majetkového 
priznania. Keď som ako učiteľ a síce nezarábam nič, ale keby som zarábal ako učiteľ, čo koho 
do toho koľko zarábam ako učiteľ. Má to byť tajná informácia. Nemá čo zverejňovať informáciu. 
Veď to je GDPR. Ja mám zverejňovať to, čo zarobím ako poslanec. Nie to, čo mám ako, aká 
to je ochrana mojich platov a iných učiteľov keď to teraz zverejníme? To sa pýtam. Nemáme 
zverejňovať len to čo zarobím ako poslanec? Prípadne v dozorných radách a tak ďalej? Naozaj 
zverejníme aj to, čo zarobím ako učiteľ? Aj keď hovorím, ja to robím zadarmo, len to sa pýtam.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Martin neviem či niekto z úradu ti na toto vie reagovať alebo nie. Asi Matúš Šaray. 
Nech sa páči. 
 
Matúš Šaray 
 
Naozaj viete takéto je znenie Ústavného zákona. O tom môžeme polemizovať či sa nám páči 
alebo nie len to musíme rešpektovať. Áno ten formulár aj zákon stanovuje, že uvádza sa príjem 
z verejnej funkcie a potom sa uvádzajú aj ďalšie príjmy. Tam je tá filozofia tá, aby sa dalo 
skontrolovať, či verejný funkcionár počas výkonu verejnej funkcie nemal nejaký nevysvetliteľný 
nárast majetku. To znamená preto sa tam do toho oznámenia uvádzajú všetky príjmy, ktoré 
dosiahol, aby sa to dalo odkontrolovať. Takže môžeme o tom polemizovať, ale dodržať to 
musíme. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ešte ďalšia faktická je pán vicežupan Krippel. Nech sa páči Miki. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Dobrý deň prajem všetkým poslancom. Ja sa k tomu tiež vyjadrím, lebo som štúdiu toho 
Ústavného zákona venoval akože možno aj dva dni lebo som predsedom komisie obdobnej 
v našej mestskej časti v Podunajských Biskupiciach a ja poviem len takú vec, že ten formulár 
toho tlačiva je zaujímavé, že mali by sme síce uvádzať, že všetky príjmy, ale ten formulár to 
samotný neumožňuje. Lebo on má v podstate dve kolónky. Jedna je príjem za tú funkciu, 
v tomto prípade poslanec BSK napríklad a potom druhá kolónka je všetky ostatné funkcie 
dohromady. Sú tam akože jednotlivé strany, kde by ste uviedli napríklad učiteľ, živnostník a tak 
ďalej, alebo poslanec Hlavného mesta SR Bratislava. Jednoducho keď je viac funkcií. Vy viete 
tam uviesť, ale neviete tam, ten formulár neobsahuje kolónku pre ako keby stranu, kde 
uvádzate len tú funkciu alebo to zamestnanie, alebo tú živnosť, ale neumožňuje ako keby 
uviesť v kolónke príjem z tej činnosti. Jedine tam má dve kolónky. Jedna kolónka je príjem 
povedzme za tú funkciu za ktorú podávate oznámenie, to znamená príjem poslanca BSK 
napríklad a potom druhá kolónka všetky príjmy dokopy. Čiže toto som ja komunikoval aj s pani 
Stankovou, potom pánovi doktorovi Šarayovi to ja mám informáciu dala tento môj poznatok, 
že jednoducho ja chcem deklarovať všetky funkcie, všetky zamestnania, všetky príjmy a to 
tlačivo, ktoré ja mám teda podľa Ústavného zákona vyplniť presne tak, ako mi to tlačivo 
umožňuje, tak ja vlastne to ani neviem vyplniť. Ja tam viem vyplniť príjmy z funkcie BSK 
a príjmy z ostatných funkcií. Môže pán Šaray povedať, potvrdiť alebo vyvrátiť moje slová, že 
či to tak je. 



 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Matúš nech sa páči. 
 
Matúš Šaray 
 
Viete, môžeme to takto individuálne potom riešiť, aby sme to tu nezdržiavali všetkých 
ostatných. Pokiaľ viem dá sa tam dopĺňať presne to áno. Keď máte verejnú funkciu a potom 
dávate keď máte zamestnania doplníte aké a uvádzate funkcie. To znamená, dá sa to urobiť, 
len cez to vkladanie tých ďalších strán. Ale dá sa to technicky vyriešiť ale hovorím skôr si to 
prejdeme, ak s tým budete mať individuálne problémy buď mi zavolajte, alebo napíšte do mailu 
a dotiahneme to. Dobre? Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Evidujem aj prihlášku do rozpravy od pána poslanca Buocika, ktorý to 
nevedel urobiť elektronicky, ale najprv predtým dám slovo s faktickou poznámkou pani 
poslankyni Schwartzovej. Následne pôjdu s príspevkami do rozpravy pán poslanec Buocik, 
pán poslanec Krúpa a pán poslanec Šíbl. Zuzka zatiaľ ťa nepočujeme. Zatiaľ ťa nepočujeme, 
takže ja dám slovo zatiaľ pánovi poslancovi Buocikovi a potom sa vrátime k tebe. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
A už som. 
 
Juraj Droba 
 
Tak nech sa páči predsa. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Tak predsa. Prepáčte. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Takže podľa Matúša Šaraya teraz 
podávame alebo prikladáme k oznámeniam funkcií celé daňové priznanie aj s jednotlivými 
prílohami potvrdení o príjme od jednotlivých zamestnávateľov alebo hento potvrdenie o podaní 
daňového priznania? Lebo je v tom teraz chaos mierny.  
 
Matúš Šaray 
 
Veľmi rýchlo. Došlo k zmene Ústavného zákona, to znamená ak sa ten kto si robí daňové 
priznanie prikladá celé daňové priznania. Súčasťou daňového priznania sú aj prílohy. Takže 
to je jednoznačne vyriešené. Len ten kto si dáva robiť len ročné zúčtovanie, to znamená má 
príjmy len zo závislej činnosti tomu urobí jeden zo zamestnávateľov ktorého požiada a doloží 
ročné zúčtovanie. Ale ten kto robí daňové priznanie dáva celé daňové priznanie aj s prílohami. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Ďakujem za vysvetlenie. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. nech sa páči Ján Buocik. 
 
 
 



Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Pár dobrých poznámok. Martin Zaťovič má perfektné pozadie 
na ktorom som vidieť, aj teda niektorí, ktorí už neprežili. Schovaj sa lebo je vidieť aj Martina 
Chrena. Buď v strede, aby bolo vidieť len mňa a nie Chrena. Perfektné. Ale chcel som 
reagovať na Dušana Dvorana. Jasné Dušan urobíme, lebo ja sa teda ospravedlňujem, ja som 
nemohol byť na začiatku tohto zastupiteľstva, takže pre mňa je aj trošku iná tá informácia, že 
akciová spoločnosť už teda nie je riešenie novej RCB-čky. Celkom určite to aj ostatných členov 
dopravnej komisie zaujíma. Ja sa spojím alebo s pani riaditeľkou, pani vicežupankou 
a nastavíme si teda určite špeciálnu komisiu na túto tému a môžeme teda to urobiť aj 
spôsobom, že sa uvidíme v tých Malackách, hej? Šak my už sme tam raz boli, ale áno, to čo 
hovoríš Dušan rozumiem tomu, lebo všetci sme si mysleli, že už ten problém budeme mať za 
sebou a tam tá nová firma bude fungovať, ale áno, evidentne to nejaký čas ešte potrvá. Takže 
súhlasím, niekedy po Veľkej noci ten termín vidím reálny. Ďakujem pekne.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Krúpa. 
 
Jozef Krúpa 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Poprosím možno keby si mohol zaujať stanovisko k tým 
informáciám, že SK8 vlastne podporila návrh nového Stavebného zákona. Ja by som 
v súvislosti s tým chcel povedať, že pod župou je veľmi veľa obcí a mestských častí, ktoré 
majú svoje stavebné úrady a župa viem, že vykonáva tiež nejaké stavebné činnosti 
samozrejme, alebo teda stavebné aktivity v zmysle stavebných, úradných vyjadrení, ale 
považujem tú nejakým spôsobom komunikáciu bez toho, aby sa zobrala nejakým spôsobom 
na známosť alebo konzultácia aj s mestskými časťami, respektíve obcami, ktoré sú súčasťou 
BSK za nie úplne najlepšiu, pretože vnímam Stavebný zákon a viacerí ako niečo o ktorom 
mnohí neviem skoro vôbec nič a vnímal som to akože BSK a takisto ako SK8, to znamená, 
ktorou členom je aj BSK k tomu dáva by som povedal, že zelené, zelenú. Takisto z pozície 
Magistrátu nedošlo v podstate k žiadnej nejakej komunikácií alebo teda, že by dostali nejaké 
podklady. Všetky sme ich získavali tak by som nazval nie úplne lege artis cestou, takže by 
som ťa chcel poprosiť, že aký je tvoj postoj k tomuto a respektíve či si bol prítomný na tom 
rokovaní alebo ako došlo k tomu súhlasu alebo odobreniu stavebného zákona zo strany SK8. 
Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Naďalej na župe asi ohľadom Stavebného zákona je Matúš Šaray. Ty si k tomu 
vypracoval Matúš nejaké stanovisko, ale v rámci SK8 bola vtedy za mňa pani vicežupanka 
Ožvaldová, takže nech sa páči. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia na SK8 sme riešili len župy. Čo sa týka 
Stavebného zákona tak sme hovorili, lebo v rámci stavebného zákona tam župám chceli 
zobrať nejaké kompetencie, ktoré sme povedali, že v každom prípade župa chce byť tým, 
ktorým bola aj doteraz, fakticky, že bude sa vyjadrovať ku všetkým náležitostiam čo sa týka 
územných plánov a tak ďalej a kompetencia okresného úradu ako odvolávacieho orgánu sme 
odmietli a nech odvolacím orgánom v rámci župy je župa. Vtedy pán Holý nám pripomenul, že 
v poriadku, bude sa touto myšlienkou zaoberať a že sa to zapracuje do nového Stavebného 
zákona. Popritom sme upozornili nech veľmi intenzívne rokujú s mestami a obcami. Totižto 
vôbec sa nám nepozdáva, že ten Stavebný zákon je dobrý a podľa nás je stavaný proti obciam 



a mestám. Takže cez ZMOS si myslím, že musíme vyjadriť svoju nespokojnosť a na SK8 
všetci župani potvrdili, že stoja za svojimi obcami a mestami.  
 
Juraj Droba 
 
Tak ďakujem veľmi pekne pani vicežupanke. Neevidujem už žiadne ďalšie prihlášky do 
diskusie v rámci bodu Rôzne. Aha, ešte pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči.  
 
Mária Hudáková 
 
Prepáčte trošku mi nejako Betka tvoje vysvetlenie nesedelo. Takže župa hlasovala za tento 
zákon en bloc alebo akou formou ste hlasovali? Či ste dostali len svoju časť, lebo tu mi teda 
niečo nesedí. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Haló, počúvaš ma? Majka? 
 
Mária Hudáková 
 
Áno, počujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
SK8 zasadala. My sme žiadali, aby na naše rokovanie pristúpil tak online pán Holý, ktorý nebol 
v programe a žiadali sme ho, že naše kompetencie župy nech zostanú v rámci celého 
Slovenska. Čiže každá župa bude mať svoju kompetenciu a bude tvorcom územného plánu. 
A na druhej strane sme žiadali, lebo tam bola nejaká požiadavka, že okresný úrad bude 
odvolacím orgánom. A my sme s tým nesúhlasili a žiadali sme zapracovať, že odvolacím 
orgánom budú župy a nie okresné úrady. A pri tejto príležitosti sme pripomenuli aj to, že nech 
sa vytvorí pracovná skupina aj z obcí aj z miest, aby sa s nimi rokovalo ohľadom nového 
stavebného zákona. Takže to bola len naša pripomienka a tie hlasovania boli jednotné za 
jednotlivé župy. Čiže my sme riešili len postavenie župy v rámci Slovenska. Lebo na to máme 
kompetencie. Samozrejme naše obce aj mestá, ale to treba ďalej, aby rokovali v rámci ZMOS-
u aj s ministerstvom. 
 
Mária Hudáková  
 
Takže ste boli ZA to znenie toho zákona s vašou pripomienkou k župe. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
My sme nehlasovali o zákone. My sme pripomienkovali, že postavenie župy má zostať aké 
bolo a nech kompetencie okresného úradu odtiaľ sa vyhodí. Čiže my sme nehlasovali za 
zákon. My sme pripomienkovali ten zákon.  
 
Mária Hudáková  
 
Dobre. A momentálne predsa kompetencie župy v územnom pláne sú veľmi oklieštené. Veď 
v kuse tu hovoríme, že nevieme nič ovplyvniť a len zapracuvávame dodatočne to, čo niekto 
urobí.  
 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ja si myslím, že obce a mestá majú mať kompetencie a samozrejme potom v súvislosti s tým 
medzi obcami a mestami sa má vytvoriť spolupráca so župami, aby sme mali jednotné územné 
plány, aby si obce a mestá nemohli robiť čo chcú.  
 
Mária Hudáková  
 
No veď práve to, keď chceš zachovať status quo, tak tam je problém, veď u ciest to vidíš. My 
sme nevedeli ovplyvniť rozhodnutia miest a obcí pri napájaní na niektoré naše cesty a napriek 
tomu, že to bolo úplne nevýhodné, teraz sa nám z toho kreujú obrovské náklady, naše cesty 
sú preťažené bez toho, aby niekto k tomu akože prispel z týchto developerov. neboli sme, 
alebo teda hoci sme dávali pripomienky, Už keď na ne nebolo prihliadnuté nemali sme to 
možnosť ovplyvniť nijako. Tak toto ostáva. Hej? 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
To, že čo ostáva to ja ti neviem povedať, lebo vieš veľmi dobre, že v procese je ten nový 
Stavebný zákon. To znamená, že pripomienkovať ho ešte môžeme stále a uvidíme ako sa 
posunuli. To bolo pred 2 týždňami čo sme sa stretli a vyjadrovali sme sa, aby sa nevyhodili 
kompetencie župy. Lebo úplne z tohto Stavebného zákona boli vyhodené všetky kompetencie 
župy. Takže je to v procese pripomienkovania. Je to veľmi dožitý materiál. 
 
Vladimír Bajan 
 
Môžem? 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Áno. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ak môžem, no vyzerá to tak, že je tam asi 3200 pripomienok, z toho 2000 zásadných čo je 
šialenstvo ako také. Čiže ja by som rád, keby sme ak bude chvíľa, podľa mňa sa tá situácia 
zlepšuje, niekedy po Veľkej noci si urobili nejaké stretnutie s predkladateľom alebo zástupcom 
predkladateľa a vysvetlil nám aktuálny stav. Lebo naozaj sa to týka celej župy vrátane miest 
a obcí.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Čiže spoločne mestá a obce a plus župa poprosíme pána župana. 
 
Vladimír Bajan 
 
No nie, na naše zastupko, poslanci keď sú tam starostovia. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Áno. 
 
Vladimír Bajan 
 
Keby sme sa k tomu vrátili v rámci nejakej diskusie samostatnej, individuálnej len k tomuto 
zákonu. 



 
Juraj Droba 
 
Viem ponúknuť to, že ako úrad aj ako fyzická osoba pozvem predkladateľa na stretnutie. 
Nenazvime to zastupiteľstvo, ale urobme stretnutie tých z vás ktorých to zaujíma a dostaneme 
priestor vyjadriť aj individuálne pripomienky k tomu zákonu. Bez ohľadu na to si myslím, že 
vieme dať dohromady aj my ako úrad, nemusíme ako SK8, aj keď ja by som bol radšej, keby 
sme si to osvojili všetci župani naraz, tak môžeme kľudne ako BSK dať k tomu zákonu 
pripomienky. My ako župa nemáme právo samozrejme hlasovať o nejakom návrhu zákona, 
ale vieme sa k nemu vyjadriť ešte predtým než bude predložený do parlamentu. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Pracovné stretnutie pán župan. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Predkladá ho pán vicepremiér Holý, áno? 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Áno. 
 
Juraj Droba 
 
Čiže nie minister dopravy. 
 
Vladimír Bajan 
 
No to je zvláštnosť sama o sebe. Lebo kompetenčne mu to patrí doprave. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Vtedy keď sme boli na tej SK8, tak pán Holý aj pripomenul, že fakticky oni sa chystajú na taký, 
na také stretnutia v rámci celého Slovenska, takže počkáme si či on spraví také pracovné 
stretnutie, ale tak ako hovorí aj Majka, asi netreba čakať aj ty Vlado, tak asi poprosíme pána 
župana, že ak je to možnosť, tak s nami nech sa stretne zvlášť aj so svojim štátnym 
tajomníkom, ktorý mala som taký pocit, že vie toho ešte viac ako on. 
 
Juraj Droba  
 
Ja poprosím pani riaditeľku mojej kancelárie, aby iniciovala termín od pána Holého a akonáhle 
ho budeme mať, tak vám ho budem komunikovať. Skúsme to spraviť prezenčne. Tí z vás, ktorí 
nebudú môcť kvôli pracovným povinnostiam, tak to vykombinujeme s onlinom. Ďakujem. Ešte 
sa hlási pán poslanec Krúpa, po ňom poslankyňa Aufrichtová. Nech sa páči. 
 
Jozef Krúpa 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja som rád, že vlastne ten môj podnet nejakým spôsobom vzbudil to, 
že pán predseda to rokovanie bude. Nebolo to myslené vôbec kriticky, ale tie média naozaj 
postavili tú informáciu, že ten Stavebný zákon SK8 podporuje. Takto to bolo prezentované 
v médiách. Tak preto som chcel vedieť. Ja rozumiem, že samozrejme ono média niekedy 
z toho urobia čokoľvek, mňa len zarazilo, že my sme naozaj ako mestské časti, alebo 
starostovia vôbec nevideli ani návrh, keby sme sa naozaj nejak k nemu nedostali, tak preto 
som veľmi rád, že takéto stretnutie na pôde BSK bude a tak. Ďakujem pekne. 



 
Juraj Droba  
 
Ďakujem aj ja. Pani poslankyňa Aufrichtová, nech sa páči. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ja by som tiež k tomuto chcela zareagovať, nakoľko som bola aj účastná jednej diskusie, ktorá 
sa týkala prípravy nového Stavebného zákona. Sledujem túto problematiku naozaj už takmer, 
vlastne vyše 20 rokov, alebo teda 20 rokov. V roku 2001, 2002 sa pripravovalo prvé znenie 
Stavebného zákona. tam som mala tú možnosť ako čerstvá absolventka byť účastná na to 
procese či už teda legislatívneho zámeru, alebo potom aj paragrafového znenia porovnávania 
všetkých právnych predpisov v rámci Európskej únie. A keďže potom nasledovalo množstva 
návrhov, ktoré proste prestávali byť už pre odbornú verejnosť sledovateľné a sa tam proste 
strážili rôzne záujmy v rámci prípravy Stavebného zákona. V podstate sa ukázalo, že prijať 
Stavebný zákon, ktorý je najpodstatnejším zákonom, naozaj sa to nezdá, ale je to jeden 
z najpodstatnejších zákonov, pretože narába s majetkom, majetkom ľudí a častokrát teda 
majetkom, ktorý je vrcholom ich celoživotného snaženia určuje teda vlastne spôsob, ako ho 
môžu rozvíjať, alebo teda obmedzuje a reguluje spôsob akým môžu rozvíjať nadobudnuté 
nehnuteľnosti a zatiaľ je teda vlastníctvo ústavou chránené. Je to vec, ktorá je naozaj, 
potrebné je ho zmeniť ten zákon a ja som absolútny zástanca toho, že nutnosť nového 
stavebného zákona je už vyše 20 rokov natoľko urgentná, že hľadať konsenzus s dohodami 
a vyjednávaním nie je cesta a pritom si naozaj myslím, že ten spôsob, ktorý bol zvolený možno 
vyzerá nedemokraticky, ale výsledkom je normálne znenie, ktoré je v Európe akceptovateľné. 
Treba na tom pracovať, aj sa na tom robí a ak bude to stretnutie na úrovni župy, tak chcem 
byť určite informovaná a pozvaná. Ďakujem. 
 
Juraj Droba  
 
Ďakujem veľmi pekne. Myslím, že sme vyčerpali všetkých diskutujúcich, teda vyčerpali sme 
zoznam diskutujúcich. Dúfam, že vy nie ste ešte vyčerpaní. Týmto chcem sa pomaly priblížiť 
k záveru dnešného rokovania. Skôr ako sa rozlúčime, chcem vám pripomenúť, že toto 
rokovanie bolo náhradou za rokovanie, ktoré sa malo uskutočniť 9. apríla 2021 a ja oceňujem 
to, že v podstate všetci, skoro všetci ste sa ho zúčastnili a našli ste si čas v tento náhradný 
termín. Najbližšie rokovanie bude podľa schváleného harmonogramu, to znamená 11. júna 
2021 a začínam byť postupne naplnený takou drobnou nádejou, že možno sa už konečne 
uvidíme aj osobne. Dovoľte, aby som vám všetkým poďakoval, zaprial pevné zdravie, zaželal 
krásne veľkonočné sviatky a ešte na záver pochválil spoločné dielo hlavne nášho úradu, ale 
aj vás, ktorí ste to podporovali a to je očkovacie centrum. Máte byť všetci na čo hrdí. Máme 
byť na čo hrdí. Funguje dobre, aj keď ideme práve dnes diskutovať o niektorých procesných 
veciach, ktoré nesúvisia s našim úradom, ale môžu vystať ako problém. Takže budeme vás 
priebežne informovať. To očkovacie centrum naozaj funguje dobre a predpokladám, že máte 
aj vy dobrú spätnú väzbu od občanov vašich mestských častí alebo vašich obcí, ktorí už boli 
zaočkovaní. ďakujem všetkým ešte raz. Prajem vám dobrú chuť k obedu a budem sa počuť 
najneskôr v júni.  
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